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Парламентарната група 
на “БсП за България” ще 
инициира промени в Закона 
за горите, в които изрично да 
бъде записано, че държавни-
те горски стопанства дават с 
предимство добитата дърве-
сина на местното население. 

това съобщи депутатът и 
бивш земеделски министър 
иван иванов.

Добивът на дървесина 
продължава с пълна пара, 
но количествата, заявени от 
местното население, не се 
изпълняват, заяви иванов.

в момента служебната 
власт кара държавните гор-
ски стопанства да не дават 
тази дървесина на местното 
население, а на фирми, ко-
ито после препродават на 
по-скъпа цена, информира 
бившият агроминистър. той 

коментира, че цените на дър-
жавните горски стопанства 
не са се променили, като 
най-високата там е 50-60 лв. 
на кубик, но в същото време 
в частните складове се про-
дава на над 200 лв.

Гаф 
след Гаф

Годишната инфлация забави ръст

бсП: дървата за огрев 
с предимство за хората
Служебнатавласткарагорскитедапродават
дървесинанафирмите,аненаместнотонаселение,
заявибившиятагроминистърИванИванов
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През октомври месечната инфлация у нас е била 0,9%, а годишната, 
от октомври 2021 г. до октомври 2022 г., е 17,6 %. Това е първото заба-
вяне на поскъпването на живота от януари 2021 г., съобщи НСИ.

пекулата с дървата за огрев е в разга-
ра си, а в центъра й се оказа пак служеб-
ната власт. стана ясно, че дефицитът на 
дървесината идва от разпореждане на 
горските стопанства да продават първо 
на фирмите-посредници, да са им сигур-
ни печалбите, а ако остане нещо - на хо-
рата. служебният министър на земеде-
лието обяснява, че наваксвали дефицита 
с усилен добив на дървесина, но и това 
не е устойчиво решение. Поредният гаф. 
Защото, ако осечем горите, с кратко-
срочната цел да изкараме зимата, а до-
година да му мислят онези след нас, ще 
имаме дългосрочно сериозни проблеми 
от типа на пороищата в карловско.

в политическата среда отново БсП 
е в мярата на разумното - дървата пре-
имуществено трябва да са за хората и 
край с посредниците. и искат законови 
промени в тази посока. 

ПП пак се опитаха да надскочат 
сянката си -  развикаха се шумно за вре-
менна комисия. те са отскоро на терена, 
не знаят, че като искаш някоя работа да 
се забатачи, правиш временна комисия. 
това не е решениетО. А евтин пиар на 
гърба на 1,5 млн. домакинства, отопля-
ващи се на дърва и друго твърдо гори-
во. само 30-35% от тях са осигурени за 
зимата.

Здравият разум може да вземе връх 
в напечената ситуация, но само когато 
пепетата, заедно с временната им коми-
сия и служебниците минат на дърва за 
огрев. тогава бързешката ще дойдат на 
себе си.

С

Нора СТОИЧКОВА
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Медик или 
животновъд?
рейтинГът ще 
Покаже

над 100 събития
в десетата нощ
на театрите
в 13 Града у нас

вкадър

Церемония по освещаване на новия ученически гвардейски отряд на Русе се състоя вчера в града. 
Той включва 28 момчета и момичета, които ще участват в представителните и официални церемонии. 
“Отрядът ще ни носи сила, ще ни напомня какво е България, какво е родина”, каза кметът на Русе Пенчо Милков

снимкибта

9 лекарства 
лиПсват, 
82 не достиГат

н. Пр. дун сяодзюн:
китай се Превръща 
в Модерна 
социалистическа държава

атина отПуска
1 Млрд. евро
в ПодкреПа
на Младите

Стр. 5
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Към момента липсват около 
9 медикамента и има недостиг 
на 82 в аптечната мрежа, обяви 
служебният министър на здра-

веопазването Асен меджиди-

ев. По думите му причините са 
комплексни - производствени, 
технологични, логистични и 
др. миналата седмица в дефи-

цит са били над 60 продукта, 
стана ясно от думите на съ-

ветника му Аркади Шарков. 
Щом системата покаже недос-

тиг, спира се износът на съот-

ветните препарати. открити 
са някои нарушения, но те са 
много малки и не са причината 

за недостига на лекарства, а в 
складовете няма задържане на 
лекарства, категоричен е ме-

джидиев, въпреки че миналата 
седмица заместникът му д-р 
Александър Златанов заяви, че 
в мЗ имали данни за задържа-

не на някои препарати в скла-

довете на едро и те не стигали 
до аптеките.

според меджидиев основ-

ният проблем е в електронното 
проследяване на лекарствата 
- системата, наречена сесПА. 
Това е формулата, по която 
електронната система изчисля-

ва недостига на проследяваните 

лекарства и се спира износът 
им. според министъра именно 
в този пункт трябва да се на-

правят законодателни промени. 
Функциониращата в момента 
формула обаче може да просле-

ди много малко лекарства.
“Информационната систе-

ма, която създаваме, ще помог-

не и на аптеките да виждат как-

ва наличност има в складовете 
и да изискват зареждане”, каза 
служебният министър.

в момента се работи по 
създаването на алгоритъм, на 
базата на който компетентните 
органи да предприемат дейст-

вия за предотвратяване на не-

достиг в зависимост от причи-

ните за всеки отделен случай, 
каза меджидиев.

Ще бъде създадена единна 
номенклатура на лекарствата, 
отпускани по лекарско пред-

писание, която ще бъде свър-

зана с машинно четим проду-

ктов код върху опаковката на 
всеки медикамент, а това ще 
позволи използването на мо-

билно приложение от всеки 
пациент и всеки лекар. Чрез 
него гражданите сами ще се 
информират за цената на съ-

ответното лекарство. “По този 

начин въвеждаме контрол и 
върху цените на лекарствата”, 
обясни меджидиев след вче-

рашното заседание на специ-

ализирания съвет за контрол 
над лекарствоснабдяването.

Ще бъде подобрена ефек-

тивността на отчитането на ле-

карствата, плащани от нЗоК, 
като ще се обсъдят и промени в 
нормативната уредба, чрез кои-

то да се засили контролът и да 
се гарантира прозрачността на 
лекарствоснабдяване, увери ми-

нистърът. По думите му работи 
се и по разширяване на списъка 
на проследяваните лекарства.

Протестите в страната продължават заради 
множество пътни инциденти с фатален край.

вчера почина 14-годишното момче, което 
беше блъснато от пиян и дрогиран шофьор в 
Бузовград на 11 ноември. То беше три дни в 
кома. Автомобилът ударил момчето, което било 
с велосипеда си на банкета на пътя. Шофьорът 
избягал от местопроизшествието, но след това 
бе открит. При тестването резултатите отчели 
над 1,2 промила алкохол и наличие на метаам-

фетамин. снощи хората в селото организираха 
протест със закана да затворят всички входове 
на населеното място.

Близки на загиналия при катастрофа на глав-

ния път софия-варна в Търговище 21-годишен 
Петър василев откриха петиция и събират под-

крепа за справедливо наказание на виновника за 
смъртта на младежа. Те настояват и за обезопа-

сяване на пътния участък от местността “Парка” 
до входа на града. Хората искат стационарна ка-

мера за ограничаване на скоростта в посочената 
местност, засилен полицейски контрол и патрул 
пред “момина чешма”. “C подкрепата на нашата 
подписка вие ще спасите невинни животи и де-

монстрирате силна гражданска позиция”, посоч-

ва бащата на младежа валентин василев. 
Шуменци отново излязоха на протест в па-

мет на загиналата при катастрофа в града 22-го-

дишна светомира станчева. Хората се събраха 
на мястото на пътното произшествие около кръ-

говото кръстовище на бул. “симеон велики”. 
на 28 септември 18-годишен шофьор се вряза с 
колата си в автомобила на светомира станчева 
и отне живота й. Полевият тест за наркотици по-

каза, че обвиняемият Жечко Кюркчиев е карал 
след употреба на амфетамини.

Протестиращите пресичаха пешеходните 
пътеки около кръстовището, като блокираха и 
създаваха затруднение за движението на авто-

мобили в района. 

Кметът на Якоруда нуре-

дин Кафелов, който беше открит 
мъртъв в колата си в понеделник 
привечер на 8 км от града, се е 
държал странно през последните 
дни. Това споделят негови близки, 
съобщиха от прокуратурата. от 
няколко дни кметът се е държал 

по-различно, видимо е бил при-

теснен и затворен. в един момент 
е изключил телефона си.

основната версия за смъртта 
му е самоубийство. Районната 
прокуратура в Благоевград вече 
образува разследване за склоня-

ване към самоубийство. откри-

тото в автомобила оръжие е лич-

ният пистолет на жертвата. 
не са установени следи от 

присъствието на друг човек в ав-

томобила на Кафелов. Той е бил 
с огнестрелна рана в областта на 
главата. По телефона му са откри-

ти две дупки, още не е потвърдено 

дали са от куршуми.
Предстои изследване на ве-

ществените доказателства, чака се 
и заключение на съдебния лекар.

 Кафелов е дългогодишен 
кмет на Якоруда от дПс, с едно 
прекъсване, когато е бил член на 
Комисията по финансов надзор. в 

последните месеци е проверяван 
от различни институции, включи-

телно КПКонПИ, във връзка със 
сигнали за конфликт на интереси 
и други предполагаеми наруше-

ния. според някои местни медии 
проверките вървели в неприятна 
за Кафелов посока.

Протести  
в страната заради 
пътни инциденти

Кметът на Якоруда се държал странно през последните дни

Липсват 9 лекарства в 
аптеките, 82 са в недостиг
Специализираниятсъветсеканидавземемеркизаподобряване
напроследяванетоиконтроланаснабдяванетосмедикаменти

социалисти в Пловдив предлагат 
бившата сграда на БнБ да стане музей 
на града. народните представители 
Кристиан вигенин и Иван Петков се 
срещнаха с директора на Регионал-

ния археологическия музей доц. д-р 
Костадин Кисьов във връзка със ста-

тута на сградата. още в кампанията 
за изборите през април 2021 г. социа-

листите обявиха, че тя трябва да бъде 
предоставена за музей на Пловдив. 

срещата беше по инициатива 
на двамата народни представители 
във връзка с това, че кметът на гра-

да Здравко димитров е променил 
мнението си и иска да даде сградата 
на частна фирма, а не на археологи-

ческия музей, както първоначално 
бе обявил.

директорът на музея заяви необ-

ходимостта за по-голямо място, къде-

то да могат да бъдат разположени екс-

понатите, собственост на музея, един 
от които е и Панагюрското златно съ-

кровище. Голяма част от богатствата, 
които притежават, са на съхранение в 
трезорите на историческия и археоло-

гическия музей в софия. 
двамата народни представители 

заявиха, че ще отстояват статутът на 
бившата сграда на БнБ да бъде про-

менен от частна в публична общинска 
собственост, като допълнителна га-

ранция, че вече заявените намерения 

ще бъдат изпълнени и сградата няма 
да попадне в частни ръце.

Тази тема беше обсъдена и от 
Градския съвет на левицата. освен от-

чета за изборите на форума се дебати-

раха и коментираха и позиции, които 
да са приоритет на БсП в Пловдив. в 
следващите дни съветът за местна по-

литика по култура към Гс ще изпрати 
предложение до председателя на об-

щинския съвет на Пловдив Алексан-

дър държиков да предложи на общин-

ските съветници да бъде променен 
статутът на бившата сграда на БнБ 
в публична общинска собственост, с 
което ще се стопират действията тя да 
бъде предоставена на частни лица.

БСП в Пловдив предлага бившата 
сграда на БНБ да стане музей на града
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“искаме възстановяване на 
справедливостта с преизчис-
ляване на пенсиите на база нов 
осигурителен доход към 2021 
г. от следващата година”, зая-

ви заместник-председателят на 
парламентарната група на “бсП 
за българия” и председател на 
Комисията по транспорта и съ-
общенията георги свиленски на 

среща с членове и симпатизанти 
в дряново. Той бе придружен от 
партийния организационен се-
кретар и депутат борислав гуца-
нов. 

“Това струва 2 млрд. лв. на 
година. Представихме го на 
другите парламентарни групи и 
се приема”, добави свиленски, 
като уточни, че срещите, които 
води в момента парламентарната 
група на левицата в парламен-
та, са единствено за доходите и 
овладяването на цените.

Пред присъстващите той по-
сочи, че бсП иска това преиз-
числение да стане от 1 януари 
или 1 юли, според бюджетните 
възможности. социалистът обяс-
ни, че преизчисляването от 1 ок-
томври тази година е целяло въз-
становяване на справедливостта 
между старите и новите пенсии 
и затова не всички пенсионери 
са получили увеличение. сви-
ленски гарантира, че това ще се 
случи, ако преизчислението, за 
което бсП настоява от толкова 
много време, най-накрая се слу-
чи от следващата година.

“в европейска държава даваме 
правото на избор всеки да гласува, 
който както иска. не премахваме 
машините”, коментира зам.-предсе-
дателят на парламентарната група 
“бсП за българия” иван Ченчев. 

“Признахме си грешката”, заяви 
той във връзка с позицията, която 
бсП е защитавала за изцяло машин-
но гласуване. социалистът изтъкна 
някои притеснения, които левицата 
има сега относно машините, като 
надписа “дневникът е подправен” 
и резултата от преброяването на 
отрязъците, който все още не е пре-
доставен, както е по закон.

“За нас е важно да се съобра-
зим с българските граждани. Те са 
разделени - половината искат да 
гласуват с машина, другата поло-
вина - с хартия. Затова настояваме 
да имат избор”, каза иван Ченчев. 
Той добави, че в момента в бсП 
текат срещи с партийните структу-
ри и там се забелязва същото раз-
деление, така че не става дума за 
партиен интерес. Ченчев потвърди, 
че много хора се притесняват от 
машините, и допълни, че бсП ще 
подкрепи предложенията в парла-

мента, които наистина ще осигу-
рят честността и прозрачността на 
вота.

иван Ченчев посети вчера се-
влиево и се срещна с читалищни 
дейци. Председателят на парламен-

тарната комисия по културата и ме-
диите изненада работещите в чита-
лището с новината, че предците му 
са сред основателите на севлиево 
и до днес улица в града носи името 
на Ченчеви.

“Шапки долу за работата ви!”, 
обърна се Ченчев към читалищни-
те дейци. депутатът застана зад 
каузата на екипа на читалището да 
се направи стъклена постройка, в 
която да представят традиционни 
български занаяти като дърворезба 
и грънчарство. 

иван Ченчев подкрепи ини-
циативата на читалищното ръко-
водство в севлиево за по-широко 
представяне на фотографската из-
ложба “изоставените”.

“бсП е последователна в годи-
ните в това да има повече средства 
по стандартите за читалищата и 
духовните средища”, подчерта по 
време на разговора си в читалище-
то в севлиево иван Ченчев. Той 
обеща да работи за повече пари за 
читалищата, музеите, сценичните 
изкуства. Ще се обсъди и въпросът 
за категоризация на труда при биб-
лиотекарите. 

СРешение№98от8октомври2022г.На-
ционалниятсъветнаБСПсвиквазаседание
на 50-ия конгрес на БСП на 11-12 февруа-
ри2023 г., от10:00часавзала№3наНа-
ционалниядворецнакултурата,София,при
следниядневенред:

1. Политически доклад на председателя
наБСПКорнелияНиновапредзаседанието
на50-ияконгреснаБългарскатасоциалис-
тическапартия.

2. Основни насоки за разработване на
новаПрограманаБСП.

3.КонцепциязапроменивУставанаБСП
иорганизационнареформа.

4.ПодготовказаучастиенаБСПв“Мест-
ниизбори2023”.

ИванЧенЧев:

Даваме избор за гласуване - 
с хартия или с машина
Председателятнапарламентарнатакомисияпокултуратаимедиите
обещаподкрепазачиталищнатадейноствСевлиево

Президентът румен 
радев ще проведе кон-
султации с предста-
вители на парламен-
тарната група на бсП 
днес. началото на сре-
щата е насрочено за 15 

часа на “дондуков” 2.
съгласно консти-

туцията президентът 
провежда консулта-
ции с представителите 
на парламентарните 
групи в новоизбрания 

парламент преди връч-
ването на първия про-
учвателен мандат за 
съставяне на правител-
ство.

държавният глава 
започна консултаци-

ите на 26 октомври с 
най-голямата парла-
ментарна група герб. 
впоследствие той се 
срещна с “Продължа-
ваме промяната”, дПс 
и “възраждане”. ос-

тават срещите с “де-
мократична българия” 
и “български възход”. 
след края на разгово-
рите с всички партии в 
нс държавният глава 
може да връчи първия 

мандат, който в случая 
ще бъде получен от 
първата политическа 
сила герб. в основния 
закон обаче няма срок, 
в който това трябва да 
се случи. 

Левицата на консултации при президента днес

БСП настоява за преизчисляване на пенсиите
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Обява

Столичнаобщина-район„Сердика“,наоснованиечл.31,ал.2отНаредбатазаусловиятаиредаза
провежданенатърговеиконкурсиивизпълнениенаЗаповед№СОА22-РД09-1705/05.10.2022г.накметана
СтоличнаобщинаиЗаповед№РСР22-РД98-32/14.11.2022г.накметанаСО–район„Сердика“,

Обявява:
Удължавас15(петнадесет)календарнидни,считаноот16.11.2022г.до02.12.2022г.,определенияв

утвърденатаконкурснадокументация№РСР22-ВК66-1356/10.10.2022г.,краенсрокзаподаваненаофертиза
участиевконкурсспредмет:„Отдаванеподнаемнанежилищенимот-терен-частнаобщинскасобственост,
находящсенатериториятанаСО-район„Сердика“,засрокот10(десет)години.

Информациязаобекта,предметнаконкурса:
Терен,представляващПИсидентификатор68134.507.1359(шестосемеднотричетириточкапетнула

седемточкаеднотрипетдевет)поКККРнагр.София,одобренисъсЗаповед№РД-18-53/23.11.2011г.
наизпълнителниядиректорнаАГКК,сплощот949,00(деветстотинчетиридесетидевет)кв.м,актуванс
аЧОС№1874/20.03.2019г.наСО-район„Сердика“,находящсевгр.София,ул.„Старатаводеница”,попа-
дащвУПИV–1359,кв.16,съгласнодействащПУП-ПРЗзам.Орландовци-Малашевци,одобренсъс
Заповед№РД-09-50-545/25.10.1996г.наглавнияархитектнагр.София.

Начална конкурсна месечна наемна цена, определена от сертифициран оценител, сключил рамков
договорсъсСтоличнаобщина,съгласноНаредбатазаценитеприсделкиснедвижимиимотинаСО-494.00
(четиристотиндеветдесетичетири)левабезДДС(0,52лв./кв.м).

Специфичноконкурсноусловие:Теренътщесеползвазаоткритсклад.
Гаранциязаучастие:100.00лв.,внесенипосметканаСО–район„Сердика”:BG49SОMB91303327755001,

BIC:SOMBBGSF,Общинскабанка,ФЦ„МарияЛуиза“,всрока,определензапредставяненаофертите.
Ценанаконкурснатадокументация:60.00лв.сДДС.ЗаплащасенакасатанаСО-район„Сердика”,

садминистративенадрес:гр.София,бул.„КнягиняМарияЛуиза”№88,ет.2,ст.214,всекиработенденот
09:00до17:00ч.илипобанковпътпобанковасметка:IBAN:BG58SОMB91303127755001,BIC:SOMBBGSF,
Общинскабанка,ФЦ„МарияЛуиза“.Конкурснатадокументациясеполучаваотделоводствотонарайон„Сер-
дика”,ет.2,ст.225.

Краенсрокзазакупуваненаконкурснатадокументация:до17:00ч.на02.12.2022г.
Краенсрокзапредставяненаофертите:до17:30ч.на02.12.2022г.вделоводствотонаСО–район

„Сердика”ет.2,ст.225.
Дата,мястоичаснапровежданенаконкурса:05.12.2022г.от11:00часавзаседателнатазалана

СО-район„Сердика”,бул.„КнягиняМарияЛуиза”№88,етаж.4.
адресителефоннаорганизатора:СО-район„Сердика”,гр.София,бул.„КнягиняМарияЛуиза”№88,

тел.02/9315118,02/9218041,лицезаконтакт:КрасимирАлександров.

Започналите работа безработни 
чрез бюрата по труда през октомври 
са 12 846, съобщиха от Агенцията по 
заетостта. от тях 19% са наети в пре-
работващата промишленост, следва 
търговията с 12,8%, а в хотелиерството 
и ресторантьорството са наети 6,7% от 
официално регистрираните безработ-
ни. над 1880 безработни от рисковите 
групи са назначени на субсидирани ра-
ботни места.

През октомври регистрираната без-
работица е 4,3% и бележи ръст от 0,1 
процентни пункта в сравнение със сеп-
тември, отбелязват от АЗ.

Заявените работни места на пър-
вичния пазар на труда през октомври 

са 11 521. най-много незаети места 
има в преработващата промишленост 
(32,4%), следват търговията, ремон-
тът на автомобили и мотоциклети 
(12,8%), хотелиерството и ресторан-
тьорството (10,5%). най-търсените 
от бизнеса професии през месеца са 
на машинни оператори на стационар-
ни машини и съоръжения, продавачи, 
персонал, зает в сферата на персонал-
ните услуги, работници в добивната и 
преработващата промишленост, стро-
ителството и транспорта, персонал, 
полагащ грижи за хората, работници 
по събиране на отпадъци и сродни на 
тях, водачи на мПс и подвижни съо-
ръжения и др. 

Разходите на доо за пенсии обичай-
но са най-голямото перо. За десетте ме-
сеца на годината са похарчени 12,566,2 
млн. лв. за пенсии, съобщиха от ноИ. 
Това са с 1,647 млн. лв. (с 15,1%) повече 
спрямо същия период на 2021 г. с пари 
от държавата, а не от доо, са изплатени 
около 800 млн. лв. за КовИд-добавки 
и еднократните 75 лв. за ваксинирани 
срещу коронавируса пенсионери.

следващата по значимост и голе-
мина група разходи в консолидирания 
бюджет на доо са за обезщетения и 

помощи по Кодекса за социално осигу-
ряване, които към 31 октомври 2022 г. 
са над 1,721 млн. лв., което е 75,3% от 
плана за годината. И при тези разходи 
има ръст в сравнение с миналата година 
- с 65,3 млн. лв. повече.

единственото звено, в което има 
спад на разходите, е фонд "Гаранти-
рани вземания на работниците и слу-
жителите". За десетте месеца на т.г. са 
изразходвани 1 107,0 хил. лв., което е с 
2 177,5 хил. по-малко от същия период 
на 2021 г. 

СнимкаБТа

В галерия "Жар птица" във Варна се открива изложбата "ЩайгАртистично". 
Събитието представя творения на младежи над 14 години, участващи  
в едноименния проект на социалната работилница "Място За Теб"

Над 12,5 милиарда  
струват досега пенсиите

Най-много безработни са наети  
в преработващата промишленост

да се обсъди възможност-
та да бъде признавана валид-
ността на последните експерт-
ни решения на ТеЛК, когато 
има забавяне на насрочването 
на дати от ТеЛК, като всички 
получени от човека с увреж-
дания помощи и плащания не 
му се търсят при евентуална 
промяна на процента. Това е 
едно от предложенията на ом-
будсмана към властта. необ-
ходими са и изменения, чрез 
които да се позволи на хората 
с увреждания да ползват и ос-
таналите си права без прекъс-
ване и да могат да бъдат ком-
пенсирани при неоснователно 
забавяне от компетентните 
органи, става ясно от стано-
вището на диана Ковачева, 

изпратено до председателите 
на парламентарните комисии 
по труда, социалната и демо-
графската политика Георги 
Гьоков и по здравеопазването 
доц. д-р Антон Тонев и до слу-
жебните министри Лазар Ла-
заров и д-р Асен меджидиев. 
общественият защитник под-
чертава, че в повечето случаи 
регламентираните срокове за 
насрочване на дати от ТеЛК и 
неЛК не се спазват, а органи-
те на медицинската експерти-
за не търсят начини да инфор-
мират хората преди изтичане 
на текущото им решение. Към 
момента остава проблемът с 
изтеклите експертни решения 
след 30 юни 2022 г., които 
не са удължени служебно, а 

хората с увреждания са без 
средства до постановяване на 
ново решение. Заради липса-
та на експертни решения хора 
са лишени от пенсии, месечна 
финансова подкрепа, карти 
за паркиране, за пътуване, 
ползване на лична помощ по 
Закона за личната помощ, да-
нъчни облекчения, ползване 
на облекчения за издаване на 
документи за самоличност, 
освобождаване от плащане на 
винетен стикер и др.

необходимо е да бъдат 
извършени изменения, чрез 
които да се преустанови прак-
тиката за повторно връщане 
на преписките от неЛК на 
ТеЛК, като случаите се реша-
ват по същество в максимал-

но кратки срокове, настоява 
омбудсманът.

Анализът на жалбите за 
последните 4 години показа, 
че причина за определянето 
на по-нисък процент в по-
вечето случаи са приетите с 
Пмс 152 от 26 юли 2018 г. 
промени в наредбата за меди-
цинската експертиза. нещата 
са се подобрили след промени 
в наредбата през 2021 г.

междувременно проект на 
мЗ за изменение на наредба-
та предвижда разширяване на 
възможностите за пожизнен 
ТеЛК. става въпрос за нови 
29 заболявания, сред които 
са диабет, някои психични 
болести, епилепсия, множест-
вена склероза. степен на ув-

реждане ще се полага и след 
първата година от прекаран 
инфаркт на миокарда без хе-
модинамични нарушения и 
без усложнения (50%), като 
сега се дават 80% само в пър-
вата година. Ще се дават 50% 
при клапно протезиране и при 
аорто-коронарен байпас без 
хемодинамични нарушения, 
предвижда се и завишаване 
на проценти при децата, пре-
търпели операции.

Предвижда се и завиша-
ване на процентите нерабо-
тоспособност за определени 
заболявания, разширяване 
на кръга от хора с право на 
чужда помощ и нов начин на 
изчисление на общия процент 
увреждане.

Омбудсманът настоява за 
незабавна реформа в ТЕЛК
мЗпредлагапожизненорешениезадиабет,множественасклероза,епилепсия
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държавният дос-

тавчик “Булгаргаз” от-

чете 28 млн. лв. загуба 
за деветмесечието на 
годината. През мина-

лата година за същия 
период печалбата на 
дружеството е била 33 
млн. лв., въпреки мно-

гократно по-ниските 
цени на синьото гори-

во тогава.
от “Булгаргаз” по-

сочват, че една от ос-

новните причини за ло-

шия финансов резултат 
е промяната в търсене-

то на газовия пазар в 

резултат на директива-

та за доброволно нама-

ление на потреблението 
с 15% в страните-член-

ки на ес. Поради това 
много от клиентите на 
дружеството са предя-

вили претенции за от-

падане на неустойките 
в договорите по схема-

та “вземи или плати”. 
вследствие на това и на 
високите цени на паза-

ра са намалели заявки-

те към “Булгаргаз” за 
доставки. дружеството 
посочва още специфи-

ката на втечнения газ 
като проблем, тъй като 
при намалени заявки 
той трябва да бъде про-

даван на по-ниска цена. 
Това оправдание на 
държавното предприя-

тие не променя факта, 
че то не успя да сключи 

дългосрочен договор 
за доставки на втечнен 
газ и продължава да 
купува в последния мо-

мент нужните количе-

ства. не бе постигнат 
и голям успех при ре-

зервирането на слотове 
на гръцкия терминал 
ревитуса през следва-

щата година.
Заради рязкото пос-

къпване на природ-

ния газ “Булгаргаз” 
регистрира рекордни 
в историята си при-

ходи - над 4,4 млрд. 
лв. за деветмесечието 

с очакване за почти 
6 милиарда в края на 
годината. Това е по-

вече от четворен ръст 
в рамките на година, 
тъй като към края на 
септември 2021 г. по-

стъпленията бяха едва 
1,1 млрд. лв. в същото 
време търговските взе-

мания на дружеството 
достигат 1,2 млрд. лв. 
- 30% от приходите. от 
тях над 500 млн. лв. са 
натрупани от “Топло-

фикация софия”, като 
голяма част са в прос-

рочие.

През октомври 2022 г. ме-

сечната инфлация в Бълга-

рия е 0,9 на сто спрямо пре-

дходния месец, а годишната 
инфлация спрямо октомври 
2021 г. е 17,6 на сто, съобщи 
националният статистиче-

ски институт. Това е първи-

ят спад на годишната инфла-

ция от януари 2021 г., когато 
показателят се понижи до 
минус 0,6 на сто спрямо 0,1 
на сто през декември 2020 г., 
сочи справка в нсИ.

Инфлацията от началото 
на годината (октомври 2022 
г. спрямо декември 2021 г.) е 
15 на сто, а средногодишна-

та инфлация за периода но-

ември 2021 - октомври 2022 
г. спрямо периода ноември 
2020 - октомври 2021 г. е 
13,8 на сто.

През септември месеч-

ната инфлация в България 
беше 1,2 на сто, а годиш-

ната, спрямо септември 

2021 г., беше 18,7 на сто. 
Инфлацията от началото на 
годината (септември 2022 г. 
спрямо декември 2021 г.) е 
14 на сто, а средногодишна-

та инфлация за периода ок-

томври 2021 г. - септември 
2022 г., спрямо периода ок-

томври 2020 г. - септември 
2021 г., е 12,8 на сто., показ-

ват още данните на нсИ
според тях през октом-

ври 2022 г. спрямо пре-

дходния месец най-голямо 
е увеличението на цените в 
групите: облекло и обувки 
(+7%), развлечения и кул-

тура (+2,7%), хранителни 
продукти и безалкохолни 
напитки (+2,3%). намале-

ние на цените е регистри-

рано в групите: жилища, 
вода, електроенергия, газ и 
други горива (-2,1%), транс-

порт (-1,4%) и съобщения 
(-0,1%).

миналия месец са се уве-

личили цените на следните 
хранителни продукти: пи-

пер - с 9,4%, пълномаслено 
прясно мляко - със 7,6%, 
картофи - с 6,7%, кашкавал 
- с 6,5%, сол - с 6,2%, марга-

рин - с 5,9%, яйца - с 5,5%, 
нискомаслено прясно мля-

ко - с 4,2%, сирене - с 4,2%, 
захар - с 4,1%, зрял боб - с 
3,6%, кисели млека - с 3,5%, 
ориз - с 3,5%, трайни колба-

си - с 2,4%, свинско месо - 
с 2,1%, леща - с 2%, мляно 
месо (кайма) - с 1,9%.

При нехранителните сто-

ки нсИ отчита увеличение 
на цените на обувките - с 
8,9%, облеклото - с 6,2%, 
банкови услуги и такси - с 
5,9%. През октомври 2022 
г. цените на лекарствените 
продукти са се увеличили 
с 2,6%, а цените на лекар-

ските и стоматологичните 
услуги са се увеличили съ-

ответно с 1,1 и 0,7%.

Годишната инфлация 
забави ръст до 17,6 процента 
през октомври
Най-многосапоскъпналиоблеклатаиобувките

През третото тримесечие брут-

ният вътрешен продукт (БвП) е 
нараснал с 3,2% през третото три-

месечие в сравнение със същия пе-

риод на миналата година, съобщи 
нсИ. крайното потребление ре-

гистрира ръст от 3%, докато бруто 
образуването на основен капитал 
намалява с 8,4% през третото три-

месечие на 2022 г. спрямо третото 
тримесечие на предходната година 
по сезонно изгладени данни. Изно-

сът на стоки и услуги се увеличава 
със 7,8%, а вносът на стоки и услу-

ги нараства с 5,3%.
През третото тримесечие на 

2022 г. спрямо предходното три-

месечие БвП по сезонно изгладе-

ни данни нараства с 0,6%  Брутна-

та добавена стойност нараства с 

0,8%. според експресните оценки 
на БвП по елементи на крайното 
използване през третото триме-

сечие на 2022 г. причина за реги-

стрирания икономически ръст по 
сезонно изгладени данни спрямо 
предходното тримесечие е увели-

чението на крайното потребление 
с 0,5%. според експресните оцен-

ки на нсИ за третото тримесечие 
на 2022 г. БвП в номинално изра-

жение достига 44 539,0 млн. лева. 
реализираната добавена стойност 
през третото тримесечие на 2022 г. 
е 39 336,8 млн. лева. По елементи 
на крайното използване най-голям 
дял в БвП заема крайното потреб-

ление със 75,6%, което в стойност-

но изражение възлиза на 33 668,2 
млн. лева. 

Цените на производителите в селско-

то стопанство през третото тримесечие 
на 2022 г. са с 45,5% по-високи спрямо 
същия период на миналата година, обя-

виха от нсИ. Повишението на цените 
на продукцията в растениевъдството е с 
47,7%, а в животновъдството - с 28,6 на 
сто. Увеличават се цените на всички групи 
растениевъдни култури. в рамките на го-

дина най-висок ръст отбелязват цените на 
зърнените култури - с 63%, и на техниче-

ските култури - с 22,5%. Това се дължи на 
повишаването на цените на пшеницата - с 
66,1%, маслодайния слънчоглед - с 22,9%, 
и на рапицата - с 22,9%. спрямо същото 
тримесечие на миналата година цените 
на живите животни нарастват с 30,3% в 
резултат на поскъпването на свинете - с 

32,3%, и на бройлерите - с 33,8%. При про-

дуктите от животновъдството е регистри-

рано увеличение на цените с 27,4%, което 
е в резултат на по-високите цени на краве-

то мляко - с 22,6%, и на яйцата - с 50,2%.
Поскъпнали са и използваните от фер-

мерите горива, торове и семена. Цените на 
продуктите и услугите, използвани в сел-

ското стопанство, през третото тримесе-

чие на 2022 г. са с 38,4% по-високи спрямо 
същия период на миналата година.

Повишението на цените на посевния и 
посадъчния материал е с 19,8%, на елек-

троенергията и горивата - с 32,1%, на 
минералните торове - със 122%, на про-

дуктите за растителна защита - с 22%, на 
ветеринарномедицинските продукти - с 
12,4%, а фуражите - с 36%.

СНимкаЕмилиякоСтадиНова

„Булгаргаз” със загуба от 28 млн. лв. към края на септември

НСИ отчете 3,2% ръст на БВП Пшеницата е поскъпнала 
с 66% за година
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За да не се допускат 
нарушения с фалшиви на-
маления по време на Чер-
ния петък (25 ноември), 
тази година от комисията 
за защита на потребите-
лите (кЗП) започнаха по-
рано проверки. “Извър-
шили сме приблизително 
300 проверки, а в около 
10% от тях констатираме 
нарушения, допуснати от 
търговците”, заяви Игнат 
арсенов, шеф на контрол 
на пазара в кЗП, цитиран 
от Бнр.

Трябва намалението 
да е изрично посочено 
като период - от дата до 
дата, и той не може да е 

по-продължителен от 1 
месец, уточни арсенов. 
По правило трябва да е 
изписана и задраскана 
старата цена. арсенов 
припомни, че правата ни 
като потребители са едни 
и същи, без значение 
дали пазаруваме стока 
в периода на кампания-
та Черен петък или не. 
ако направим покупка 
присъствено в магазина, 
обаче, ако размислим, не 
можем да се възползваме 
от 14-дневен срок за връ-
щане, валиден за онлайн 
търговия.

седем от десет бъл-
гари от градското насе-

ление възнамеряват да 
купят поне един артикул 
по време на кампанията 
“Черен петък”, показва 
традиционното ежегод-
но проучване на “Kantar 
румъния”. То е поръчано 
от голяма платформа за 
електронна търговия и 
е проведено между 20 и 
31 октомври 2022 г. сред 
национално представи-
телна градска извадка 
от 1008 респонденти на 
възраст между 18 и 55 го-
дини. в сравнение с пре-
дходни години се отчита 
нарастваща тенденция за 
пазаруване по време на 
тази кампания - 72,7% 

сега при 70,3% през 2021 
г. и 68,5% през 2020.

очаквано намере-
нието да се пазарува е 
най-силно в групата на 
българите на възраст 
35-44 години (81,6%), 
както и при населени-
ето, живеещо в софия 
(85,2%) и в големите 
градове (82,4%).

Проучването показва, 
че тази година потреби-
телите са отделили по-
висок бюджет за купу-
ване на желаните от тях 
продукти. Те са дрехи и 
обувки, козметика, мал-
ки домакински уреди, 
играчки, спортни стоки, 
мобилни телефони, хра-
ни и напитки.

най-голяма е групата 
на планиращите да по-
харчат между 200 и 500 
лв. - 36,3% (при 33% през 
2021 г.), до 200 лв. са за-
делили 33,2% от анкети-
раните (41,5% през 2021 
г.), а 26,7% (20,7% през 
2021 г.) заявяват, че са 
отделили бюджет от над 
500 лв. за купуване на 
желаните продукти по 
време на Черния петък. 
Приблизителният бю-
джет, планиран този път, 
се е увеличил значително 
в сравнение с миналата 
година. сега той е средно 
499,25 лв., което е с 26% 
повече от регистрирания 
през 2021 г. (395,99 лв.).

“Задължение на държав-
ните горски стопанства е да 
снабдяват хората с дърва. 
друг е въпросът защо те не 
го правят.” Това заяви народ-
ният представител от “БсП за 
България” и бивш земеделски 
министър Иван Иванов пред 
“Фокус”. “добивът на дър-
весина продължава с пълна 
пара, но количествата, които 
са заявени от местното населе-
ние, не се изпълняват”, посочи 
той.

“в момента карат дър-
жавните горски стопанства 
да не дават тази дървесина 
на местното население, а да я 
дават на фирми, които после 
препродават на по-скъпа цена. 

Това е озадачаващото, защото 
подписът на министъра стои 
под справка, според която има 
достатъчно дървесина към 26 
октомври”, коментира Иванов. 
“като парламентарна група ще 
инициираме промени в Закона 
за горите, където изрично да 
се запише държавните горски 
стопанства да дават с предим-
ство добитата дървесина на 
местното население”, подчер-
та социалистът.

Той коментира още, че 
цените на държавните горски 
стопанства не са се промени-
ли, като най-високата цена 
там е 50-60 лв. на кубик, но в 
същото време в частните скла-
дове се продава на над 200 лв. 

депутатът от левицата призо-
ва правителството да влезе в 
ролята си и да спре спекулата. 
“Има нужда да се прецизира 
нормативната уредба, защо-
то бяхме свидетели на много 

места, където политически 
се спекулира с доставката на 
дърва”, смята Иванов.

По неговите думи служеб-
ният кабинет, въпреки че в 
неговите прерогативи не би 

трябвало да влиза реализира-
нето на кадрови политики, е 
направил изключително мно-
го смени в държавните горски 
стопанства. “Това допълнител-
но доведе до стрес в системата 
и до забавяне на доставките. 
вероятността за подаване на 
грешна информация нагоре и 
липсата на контрол е налице и 
е възможно и това да е причи-
ната за това, което се случва”, 
каза още Иванов.

държавата е извършила 
рекорден добив на дърва за 
огрев, който е с 35% над ми-
налогодишния, каза на бри-
финг служебният министър 
на земеделието явор Гечев. 
По неговите думи тази година 
нуждите на населението са 3 
пъти повече, но вече 90% от 
тях са осигурени. Гечев при-
зна, че има места, които още 
имат проблеми с осигуряване-
то на дърва, но към тях се пре-
насочват количества от други 
общини.

ИванИванов:

Горските стопанства дават 
дървесина на фирми, които 
препродават скъпо
Щевнесемзаконодателнипромени
местнотонаселениедаполучава
спредимстводърва,заявибившият
земеделскиминистър

Иван Иванов

КЗП проверява търговците заради черния петък

СнИмкaЕмИлИякоСтадИнова

с изключително спор-
но решение върховният 
административен съд 
(вас) позволи на кмета 
на варна Иван Портних 
(ГерБ) и пловдивския 
бизнесмен Георги Гер-
гов да завършат сделката 
за Пловдивския пана-
ир, пише “медиапул”. 
вас обезсили решение 
на варненския съд, ко-
ето досега се явяваше 
единствената пречка за 
продажбата на акциите 
в панаира на фирмата на 
Гергов “Пълдин турин-
вест”.

сделката е важна за 
Гергов, защото така той 
би придобил пълен кон-
трол върху атрактивния 
имот в широкия център 
на Пловдив, който евен-
туално може да се за-
строи. За част от терена 
община Пловдив напра-
ви вече градоустрой-
ствени промени.

в момента Георги 
Гергов държи 50,3% от 
капитала на “между-
народен панаир Плов-
див” ад. останалите 
акционери са държавата 
чрез министерството 
на икономиката и “Пъл-
дин туринвест” ад. ако 

сделката с община ва-
рна бъде финализирана, 
Гергов вече ще притежа-
ва 79,3% от акциите на 
панаира и еднолично ще 
може да взима решения. 
сега за това са необхо-
дими три четвърти от ка-
питала и държавата все 
още може да го блокира.

според съдебния 
състав на вас обаче 
общинарите могат да си 
правят каквото си поис-
кат с имотите на града, 
нямат никаква отговор-
ност пред обществото, 
могат да не си изпълня-
ват влезли в сила реше-
ния и никой не може да 
се жали от това в съда.

според вас адми-
нистративният съд не е 
бил компетентен изоб-
що да се произнася и да 
блокира сделката. Това 
означава, че за вас об-
щинският съвет не е об-
вързан със задължение-
то да изпълнява своите 
собствени решение и да 
ги променя, въпреки за-
кона.

докладчикът по дело-
то е изразил несъгласие-
то си с тезата на другите 
двама съдии. решението 
на вас е окончателно.

ВАС позволи на Гергов 
да овладее напълно 
Пловдивския панаир
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накратко

Двама мъже, заподозрени в трафик на хора, стреляха по унгарски полицейски служители по време 
на преследване, завършило в столицата Будапеща. Няма пострадали. Стрелците са задържани 
и ще бъдат обвинени за трафик на 21 мигранти и стрелба по длъжностни лица

снимкибта

Гръцкото правителство 
даде “зелена светлина” на 
програма за 1 милиард евро 
в подкрепа на младите хора. 
Специална европейска кар-

та за младежи до 30 години 
дава редица предимства при 
наемане на работа, до 15 000 
евро за започване на собствен 
бизнес, отпускане на безлих-

вени заеми за закупуване на 
жилища за млади семейства, 
а децата им безплатно ще се 
приемат в детските заведе-

ния. Целта е “намаляване на 
безработицата и адаптиране 
на младите хора към пре-

дизвикателствата на новото 
време”, заяви министърът на 
труда Костас Хадзидакис.

По официални данни 15% 
от безработните в южната ни 
съседка са на възраст между 
20 и 30 години, като много 
от тях напускат страната в 
търсене на професионални 
перспективи. Програмата на 
министерството на труда 
дава възможност те да наме-

рят работа и да останат в ро-

дината си.
Гръцките власти обявиха, 

че подготвят промени в на-

казателния кодекс, свързани 

със случаи на насилие върху 
деца. Увеличават и мерките 
в училищата за решаване на 
проблема. Проучване на спе-

циалисти показва шокиращи 
данни за насилието върху 
деца. всяка година над 7500 
на възраст под 5 години са 
пострадали от насилие. всеки 
втори грък е бил свидетел на 
такъв акт, а 70% от извърши-

телите са роднини на детето.
Борбата с насилието изис-

ква сътрудничество с учили-

щето и семействата, защото 
често децата не признават, 
че върху тях е упражнено 

насилие, съобщават специа-

листите от министерството 
на образованието. вече във 
всяко учебно заведение ще 
има психолог, който ще си 
сътрудничи с преподаватели-

те. Започва и информационна 
програма за родителите.

медиите също се включ-

ват, като не само ще инфор-

мират за такива крайни про-

яви, но ще канят специалисти 
да коментират признаците 
при децата, обект на някакъв 
вид насилие.

Коментар на стр. 8

Атина отпуска 1 млрд. евро 
в подкрепа на младите
ВГърцияпроменятнаказателния
кодексзарадинасилиетонаддеца

руските части превзеха селището Павловка край град 
Угледар, предаде таСС. неутрализирани са до 1400 ук-

раински войници и 131 единици бойна техника. очаква се 
селището, което e кръстовище на важни маршрути, да се 
превърне в плацдарм за по-нататъшно руско настъпление 
в донбас. Без завземането на Павловка, превземането на 
Угледар е трудно. Градът е стратегически важен и за Ук-

райна. 
Запорожкият фронт на войната между русия и Украй-

на се е активизирал. Забелязва се разузнавателна дейност 
по фронтовата линия, включително в тила на руските вой-

ски, с дронове и осведомители от местното проукраинско 
население. Украинската армия разполага части в жилищ-

ни сгради на редица населени места и маневрени групи за 
радиолектронно разузнаване. Проверява се готовността 
на украинските сили за настъпление. 

в обръщение към срещата на Г-20 в Бали, излъчено 
по видеовръзка, володимир Зеленски заяви, че е настъ-

пил моментът за спиране на бойните действия. той от-

хвърли идеята за договор “минск-3” и каза, че мирът е 
невъзможен, без Украйна да възстанови териториалната 
си цялост. 

Воюващите в Донбас
подготвят настъпления

Номадски жени се отопляват 
до ръчно накладен огън близо до река 
Тави в Индия. В страната все още 
има хора, които не се установяват 
никъде

8-милиардният жител на Земята се роди в армения и е мо-

миченце, предадоха агенциите. “този важен момент е повод 
да отпразнуваме разнообразието и напредъка, като същевре-

менно отчитаме споделената отговорност на човечеството 
за планетата”, заяви генералният секретар на оон антониу 
Гутериш.

от организацията обясняват ръста с човешкото развитие 
- хората живеят по-дълго, благодарение на подобренията в 
здравеопазването, храненето, личната хигиена и медицината. 
от друга страна е по-високата раждаемост, особено в най-бе-

дните страни в света.
докато някои се тревожат, че 8 милиарда души са твърде 

много за планетата ни, повечето експерти твърдят, че по-го-

лемият проблем е прекомерното потребление на ресурси от 
най-богатите. “някои изразяват загриженост, че светът ни е 
пренаселен”, казва ръководителят на Фонда на оон за на-

селението наталия Канем. “аз съм тук, за да кажа ясно, че 
самият брой на хората не е причина за страх”, допълва тя.

Според прогнозите на оон, ако населението продължи да 
нараства със същите темпове, ще станем 8,5 млрд. през 2030 
г., 9,7 млрд. - през 2050 г., а пикът от около 10,4 млрд. ще бъде 
през 80-те години на ХХI век.

Населението на Земята 
достигна 8 милиарда

В Германия маските 
остават при по-дълги 
разстояния

Германското федерално пра-
вителство не планира да отменя 
мерките, при които пътниците в 
автобусите и влаковете за дълги 
разстояния са задължени да носят 
маски, каза говорителка на здрав-
ното министерство. Решението 
е взето и одобрено от управлява-
щата коалиция, допълни тя. и за-
ключи: “Маските показаха своята 
ефективност за предпазване от 
инфекция. Би трябвало вече да сме 
научили това в третата година от 
пандемията.” 

Заведения във 
Великобритания намаляват 
работното време 

Повече от една пета от пъбо-
вете, ресторантите и кафенетата 
на Острова са намалили работното 
си време през последните три месе-
ца, за да ограничат разходите си за 
ток. Две от всеки 5 фирми в секто-
ра (41%) обявяват, че очакват през 
ноември да повишат цените на ус-
лугите, които предлагат. 36 на сто 
в сферата на хотелиерството са 
готови да направят същото.

Многодетните майки 
в Русия със звание 
„Майка-героиня”

Руският президент Владимир 
Путин присъди първите звания 
“Майка-героиня” на многодетни 
майки. Той се върна към съветска-
та традиция за отличаване на же-
ните с десет и повече деца. Първа 
беше Медни Кадирова, съпруга на 
чеченския лидер Рамзан Кадиров. 
Семейството има 14 деца. Сред от-
личените е и Олга Дехтяренко от 
полуостров Ямал, която има десет 
деца. 

Хиляди в Мексико срещу 
реформа на президента

Хиляди в Мексико протестират 
срещу плана на президента Андрес 
Обрадор за преразглеждане на из-
бирателната комисия на страната. 
Според тях това ще концентрира 
властта в ръцете на правител-
ството. Според Обрадор обаче ре-
формата ще намали влиянието на 
икономическите интереси в поли-
тиката и финансирането на парти-
ите, както и ще ограничи времето 
за реклама.
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Таня ГЛУХЧЕВА

Гръцкото правител-

ство одобри проект за 
финансиране на младите 
(до 30 години) в страна-

та. По-предприемчивите 
ще могат да получат до 
15 000 евро и да запо-

чнат собствен бизнес, 
други няма да се при-

тесняват, че децата им 
ще останат без място в 
яслата или детската гра-

дина, трети ще могат да 
си купят жилище и да не 
плащат лихва по креди-

та. Така хем ще се нама-

ли безработицата - 15% 
сред младежите, хем те 
ще виждат смисъл да 
останат в родината си, 
при семействата и прия-

телите си, а не да отиват 
в чужбина, в търсене на 
по-добър живот.

обикновено слушаме 
как в скандинавските и 
някои латиноамерикан-

ски страни политици-

те мислят за младите. 
“дървените философи” 
го обясняват с тради-

циите им в политиката. 
но виждаме, че това е 
възможно и на Балкани-

те, и то на място, където 
през ден протестират за 
нещо.

Значи не е от толкова 
голямо значение колко 
е “развита” държавата. 
или не по показателите, 
по които се опитват да 
ни убедят “експерти”.

една държава е раз-

вита, когато е подсигу-

рила най-основното на 
своите граждани. Когато 
прави така, че тези, от 
които зависи развитието 
й, не я напускат. 

а у нас? много е 
лесно политиците да се 
нападат и обвиняват от 
парламентарната трибу-

на, да се сочат с пръст и... 
да не правят нищо. За-

щото идеи и решения не 
липсват, но не се прием-

ат или се отлагат. За ня-

кои от тях БсП настоява 
отдавна, като например 
осигуряване на безплат-

ни учебници до 12 клас, 
безплатни лекарства за 
деца до 14-годишна въз-

раст, еднократна помощ 
при раждане на първо 
дете от 500 лв., при вто-

ро - 1000 лв., при трето - 
1500 лв., еднократна по-

мощ от 6500 лв. за всяко 
второ и трето дете на ро-

дители, които са осигу-

рени минимум 24 месеца 
назад, нулев данък върху 
доходите до навършване 
на 26 години и други. 
средства има. остава да 
има и политическа воля.    

Затова, господа, по-

черпете опит от колегите 
си в чужбина. и вложете 
малко мисъл и за млади-

те, избрали да останат 
тук, в България. Пък ва-

шите деца и внуци нека 
живеят в чужбина.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ТОЛЕРАНТНОСТ-

ТА. Отбелязва се от 1996 г. по при-

зив на Общото събрание на ООН. 
На тази дата година по-рано 
ЮНЕСКО приема Декларация за 
принципите на толерантност-

та. Като член първи е залегнала 
дефиницията на това що е толе-

рантност. Толерантност означава 
уважение, приемане и разбиране на богатото много-

образие от култури в нашия свят. Толерантността 
е хармония в многообразието. Тя е не само морален 
дълг, но и политическа и правна потребност. Толе-

рантността е добродетел, която прави възможно 
достигането на мира и способства за замяната на 
културата на войната с културата на мира.

1869 - ОФИЦИАЛНО Е ОТКРИТ СУЕЦКИЯТ 
КАНАЛ. Пресича 
Суецкия провлак и 
свързва Средизем-

но и Червено море. 
Бележи условната 
граница между 
Африка и Азия и на 
практика е втора-

та връзка между 
Атлантическия и Индийския океан. При първоначално-

то му откриване каналът е с дължина 164 км и дълбо-

чина 8 м. След многократни разширения има дължина 
193,30 км, дълбочина 24 м и ширина 205 м.

1907 - УМИРА КОНСТАНТИН ВЕЛИЧКОВ, ПИСА-

ТЕЛ, ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1855 Г.). Преводач, критик и 
живописец. Заемал различни държавни 
длъжности - министър на обществе-

ните сгради и съобщенията, на народ-

ното просвещение, на търговията и 
земеделието, дипломатически агент 
на България в Сърбия. Владее френски, 
италиански и руски език. Творчество-

то му е създавано в редките затишия 
между отговорни политически ангажименти, които 
е поемал, поради което то не е обемисто. Много от 
книгите му са отпечатани след смъртта на автора.

1909 - СЪЗДАДЕНА Е ПЪРВАТА АВИОКОМПА-

НИЯ В СВЕТА. Нарича се DELAG (на немски език 
Deutsche Luftschiffahrts 
- Aktiengesellschaft - Гер-

манско акционерно дру-

жество по въздухопла-

ване) и е учредена във 
Франкфурт на Майн, Гер-

мания, с подкрепата на 
правителството. Използва дирижаблите Zeppelin.

1945 - УЧРЕДЕНА Е ЮНЕСКО. Специалната ор-

ганизация на ООН е създадена, за да 
насърчава сътрудничеството между 
нациите в областта на образование-

то, науката, културата и комуника-

циите. Мотото й гласи, че “мирът e 
създаден не за да се нарушава, а за да подпомага ин-

телектуалната и нравствената солидарност на чове-

чеството”. Уставът на организацията влиза в сила на 
4 ноември 1946 г. след подписването му от 20 държа-

ви. България се присъединява на 17 май 1956 г. От 2009 
г. в продължение на два мандата генерален директор 
на ЮНЕСКО беше Ирина Бокова.

1983 - УМИРА ДОРА ГАБЕ, ПОЕТЕСА (Р. 1886 Г.). 
Автор на поезия за въз-
растни и деца, пътепи-

си, разкази, есеистична 
проза, импресии и др. 
Публикува в списанията 
“Съвременна мисъл”, 
“Златорог”, “Демокра-

тически преглед”, “Ми-

съл” и др., в детските 
периодични издания 
“Светулка”, “Другарче”, “Славейче”, “Дружинка” и 
др. Книгите й за деца са настолно четиво на поколения 
българчета, част са от класиката на детското лите-

ратурно наследство.

анатолийстанкулов

каРикатуРанаДЕнЯ

смисълзамладите

Проблемният„левски”
  �

Марин МИЛАШКИ

Футболният клуб 
“Левски” проведе общо 
събрание, което всички 
очакваха с нетърпение. 
Феновете се надяваха, че 
след сбирката на “Герена” 
финансовите проблеми ще 
бъдат решени. “сините” 
имат такава нужда, защо-

то се оказва, че футболът 

у нас е бездънна яма. Поне 
такъв е на столичната ул. 
“Тодорини кукли”.

Фактологията обаче е 
друга - “Левски” продъл-

жава да затъва. а това, че 
се обслужват задължения-

та към наП, не грее почти 
никого, защото проблемът 
не се решава. все пак все-

ки месец се покриват и 
актуалните разходи към 
държавата.

едно на “Герена” е 
ясно - докато шефовете не 
направят така, че отборът 
да се самоиздържа, нищо 
няма да стане. Клубът 
трябва да има силни спон-

сори, не само един, както 
е в момента, а и доста ре-

кламодатели.
Това ще стане и с богат 

собственик, който да при-

влича мастити фирми, и в 
същото време да покрива 
дупките в бюджета. от 
лятото “Левски” прегова-

ря със сръбския милиар-

дер драган Шолак, който 
наскоро купи английския 
“саутхемптън”, но явно 
нещата са зациклили. Шо-

лак, който има голям биз-
нес и у нас, иска да вземе 
клуба, но самият той не 
разкрива какво го спира.

Проблем са и дългове-

те към васил Божков, кои-

то са над 20 млн. лв. вече 
бившият шеф на “сините” 
нееднократно е казвал, че 
няма да си търси тези пари, 
но така и не ги опрощава.

“Левски” е в капан. 
явно на някои хора им е 

неприятно да има толкова 
силен футболен клуб, кой-

то може да влияе и на фен-

ската маса. а точно тази е 
доста силна. обществена 
тайна е, че организирани-

те фенове се използват я за 
протести, я на избори... 

Затова “сините” посто-

янно са натискани, защото 
не се знае какво ще стане, 
ако преборят “Лудогорец” 
за титлата.

излиза, че спасители 
на клуба продължават да 
са феновете, които отде-

лят от левчетата си, за да 
не фалира 26-кратният 
шампион. а проблемите 
остават. Просто агония-

та се отлага, но сметката 
един ден ще трябва да 
бъде платена.
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Докато работим заедно, и Китай, 
и България ще имат по-широки 
перспективи за сътрудничество 
в различните области

“

n Ваше Превъзходител-
ство, какви са основните 
резултати от 20-ия кон-
грес на Китайската кому-
нистическа партия?

- двадесетият конгрес на 
Китайската комунистическа 
партия (ККП) очерта пътя за 
по-нататъшното развитие на 
Китай и даде силен тласък за 
приятелство и сътрудничест-

во с останалите страни по 
света. Конгресът обобщава 
необикновената история на 
Китай през последните пет 
години, демонстрира велики-

те промени и важните пости-

жения, настъпили в Китай 
през последното десетилетие 
в новата ера, и прави страте-

гически планове за изграж-

дане на модерна социалисти-

ческа страна и насърчаване 
на великото възраждане на 
китайската нация по всеобх-

ватен начин.
Първата пленарна сесия 

на 20-ия конгрес на ККП из-

бра новата централна ръко-

водна група, начело с другаря 
си дзинпин, което напълно 
отразява общото желание на 
цялата партия, цялата армия 
и хората от всички етнически 
групи в страната.

в доклада на си дзинпин 
пред конгреса бе посочено 
ясно, че главната задача на 
ККП е да обедини и да ръ-

ководи народа в усилията 
за превръщането на Китай в 
модерна и съвременна социа-

листическа държава и реали-

зирането на целта на второто 
столетие - всеобхватно насър-

чаване на великото национал-

но възраждане чрез модерни-

зация от китайски тип.
в доклада се казва също, 

че светът е изправен пред 
безпрецедентни исторически 
промени, на чийто фон Ки-

тай трябва да продължи с по-

литиката си за отваряне към 
света, да следва неотклонно 
стратегията за взаимноизгод-

на откритост и да продължи 
да използва новото си разви-

тие, за да предоставя на света 
нови възможности и да съ-

действа за изграждането на 
отворена световна икономи-

ка. вярваме, че това ще доне-

се повече ползи за хората от 
целия свят.   

n Ще се стигне ли в 
крайна сметка до използ-
ването на военна сила в 
Тайван? 

- Позицията на Китай по 
тайванския въпрос е последо-

вателна и ясна. тайван е част 
от Китай и разрешаването на 

тайванския въпрос е дело на 
самите китайци. Защитата на 
държавното единство и тери-

ториалната цялост е свеще-

но право на всяка суверенна 
страна и китайското прави-

телство има, разбира се, пра-

вото да предприеме всички 
необходими мерки за разре-

шаване на тайванския въпрос 
и реализиране на национал-

ното ни единство, както и да 
попречи на вмешателството 
на чужди сили.

Продължаваме да се стре-

мим най-искрено и с макси-

мални усилия към мирно 
обединение, но никога не 
бихме се ангажирали, че 
няма да използваме сила и си 
запазваме възможността да 
предприемем всички необхо-

дими мерки. това е насочено 
срещу намесата на външни 
сили и срещу малобройните 

привърженици на независи-

мост на тайван и тяхната се-

паратистка дейност.
n В контекста на на-

стоящите процеси в све-
та, как оценявате китай-
ско-руските отношения?

- Под стратегическото 
ръководство на председате-

ля си дзинпин и президента 
владимир Путин, китайско-
руските отношения винаги са 
успявали да запазят позитив-

на тенденция в развитието. 
Поддържана е всеобхватна 
стратегическа координация 
на високо ниво, която е мо-

дел за отношения между съ-

временните големи държави.
Китайско-руските отно-

шения се градят неизменно на 
принципите за неприсъединя-

ване към блокове, избягване 
на конфронтация и ненасоче-

ност към трети страни. Целта 

на това е да насърчим разви-

тието на нашите две държави 
и да донесем ползи на китай-

ския и руския народ.
n А как ще се отразят 

решенията на 20-ия кон-
грес на ККП върху китай-
ско-българските отноше-
ния?

- докладът на 20-ия кон-

грес на ККП подчерта, че Ки-

тай винаги е следвал твърдо 
независима външна полити-

ка на мира, придържа се към 
развитието на приятелско 
съ трудничество с различни 
страни въз основа на Петте 
принципа на мирно съвмест-

но съществуване. нашата 
дър жава се придържа към 
основната национална по-

литика на отварянето към 
света, твърдо следва страте-

гията за отваряне на взаимна 
изгода и печалба и насърчава 
общите ценности на цялото 
човечество - мир, развитие, 
равенство, справедливост, 
демокрация и свобода.

Партийният конгрес не 
само направи стратегически 
план за бъдещото развитие на 
Китай, но и даде нови възмож-

ности за развитието на китай-

ско-българските отношения. 
от януари до септември тази 
година износът на българска 

селскостопанска продукция 
за Китай е бил на стойност 
1,613 милиарда юана, което 
представлява ръст от 112% в 
сравнение с миналата година. 
По този показател България е 
на първо място от страните в 
Централна и Източна европа.

нашите две държави раз-

полагат със специфични ре-

сурси и всяка има свои осо-

бености в развитието. докато 
работим заедно, и Китай, и 
България ще имат по-широ-

ки перспективи за сътрудни-

чество в различните области.    
n Към момента епи-

демията от коронавирус 
все още не е утихнала. За-
сегната ли е сериозно ки-
тайската икономика от 
КОВИД-19?

- макар китайската ико-

номика да изпитва известни 
проблеми и натиск, като цяло 
продължава тенденцията към 
възстановяване на ръста й. 
През третото тримесечие БвП 
на Китай нарасна с 3,9% на 
годишна база, а темповете на 
растежа се увеличиха с 3,5 
процентни пункта в сравне-

ние с второто тримесечие, де-

монстрирайки устойчивостта 
на икономиката. ситуацията 
със заетостта е стабилна, а 
нивото на безработица на база 
проучвания в определени гра-

дове през септември бе 5,5%. 
Благодарение на добрата ре-

колта от зърнени култури, 
стабилните доставки на въ-

глища и електроенергия, ин-

флацията остана ниска - през 
септември индексът на по-

требителските цени нарасна 
с 2,8%, а индексът на цените 
в производството - с 0,9%, в 
сравнения със същия месец 
на предходната година.  

Китай разполага с огро-

мен пазар, нивото на урба-

низация все още има много 
накъде да се подобрява, а 
потребителското търсене на 
хората със средни доходи не-

прекъснато нараства. разпо-

лагаме и с най-многобройния 
в света инженерен и техни-

чески персонал, изградена и 
завършена съвременна про-

мишлена система и високо-

качествена инфраструктурна 
мрежа. научните и техноло-

гични иновации в страната 
са в подем, а структурната 
реформа на предлагането се 
задълбочава, което ще заси-

ли динамиката на икономи-

ческия растеж.
Потенциалният темп на 

растеж на китайската ико-

номика ще остане в разумни 
граници. Китайската ико-

номика е важен двигател 
на световния икономически 
растеж и ще продължи да 
дава силен тласък на глобал-

ната икономика.

Н.Пр.ДуНСяоДзюН:

Китай се превръща в модерна 
социалистическа държава
БългарияепървапоизноснаселскостопанскапродукциязаПекин
отцялаИзточнаиЦентралнаЕвропа,казвадипломатът
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Зимата наближава и сметките за отопление надвисват над 
бюджетите на домакинствата все по-застрашително. енер-
гийната криза принуди много хора, и то не само в България, 
да търсят алтернатива на отоплението, което са ползвали до-
сега. Апартаменти, отоплявани до миналата зима на парно, 
преминават на климатици и конвекторни радиатори, а къщи 
с газови инсталации - на дърва за огрев или пелети.

изчислението на хипотетичната ни сметка може да бъде 
лесно чрез различни онлайн калкулатори. те отчитат пло-
щта, височината и вида на жилището ни, дали е с топлоизо-
лация или не. в зависимост от предпочитания тип отопление 
можем лесно да изчислим каква ще бъде хипотетично месеч-
ната ни сметка за отопление.

Ако вземем за пример средностатистически апартамент 
с площ от 70 кв. м с височина 2,5 м, можем да изчислим, че 
oбемът на помещенията за отопление e 175 куб. м, а необхо-
димата мощност за отопление - 8,57 kW месечно.

За подобен апартамент без топлоизолация разходът за 
отопление чрез термопомпа би бил най-евтин, а най-скъп - 
този на природен газ, сочат изчисленията.

А каква би била месечната сметка за отопление на също-
то жилище, но ако имаше топлоизолация? оказва се, че тази 
инвестиция стопява значителна част от сметката за парно 
(без програматор) - 110,54 лв., и 82,55 лв. месечно от смет-
ката за ток, при отопление с климатик. синьото гориво за ра-
диаторите без програматор би било по-евтино с цели 24,5% 
или 131,04 лева.

ето каква би била ситуацията в къща без изолация. Ще 
вземем за пример същата площ и височина, като при апарта-
мента, за да бъдат данните лесно сравними.

оказва се, че сметките за отопление с висок клас тер-
мопомпа с програматор в къща с изолация са най-ниски. в 
сравнение с тези в къща без изолация, те излизат 31,71% по-
ниски. А пелетите и природният газ излизат на еднаква цена 
в къщата с изолация.

Кое отопление 
е най-икономично?
Спарно,натокилисдървазаогревипелети-
даизчислимкакващебъдемесечнатанисметкапреззимата

 

 

 

 

 

Резкият скок на цените на природния газ в Европа и неси-

гурните доставки принудиха страните от ЕС да се върнат 
към нефта и въглищата. 
Според анализите до началото на войната в Украйна при-

родният газ струваше по-евтино от нефта. Това е свърза-

но с факта, че суровият нефт може лесно да се превозва 
с големи танкери, докато природният газ изисква стро-

еж на тръбопроводи и съоръжения за преобразуване във 
втечнен природен газ. Заедно с това от Международната 
агенция по енергетика (МАЕ) заявиха, че търсенето на газ 
в света през годината ще се свие с 0,5%, и няма да расте 
в следващите три години. Рекордно високите цени на газа 
пречат на Европа да се откаже от използването на нефт 
и въглища, и дори нещо повече - ще наложи обратен завой 
именно към тези ресурси. 
От МАЕ прогнозират също, че според резултатите от 
2022 г. най-много ще нарасне световното потребление на 
въглища и е възможно този показател да бъде още по-
висок през следващата година. При това страните от 
Евросъюза, които по-рано призоваваха за намаляване на 
потреблението на въглища, сами сега активно ги използ-

ват и увеличават потреблението.

И в Европа се връщат 
към стари методи

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Зapaди вoйнaтa в Украйна и пocкъпвaнeтo нa eнepгoнocи-

тeлитe в cвeтoвeн мaщaб бългapитe (а и не само те) 
мacoвo ce “зaвъpнaxa” към нaй-дpeвнитe мeтoди нa 
oтoплeниe. Taзи cитyaция пpeдизвикa бyм нa тъpceнeтo 
и цeнитe нa дъpвaтa зa oгpeв и въглищaта ce вдигнaxa 
yдapнo. 
Въпреки някои опасения, че въглища за свободна продажба 
у нас няма, особено руски и украински, поради разбираеми 
причини, истината се оказа друга. Проверка на Мoney.
bg показа, че на пазара все пак се продават български и 
руски въглища, но са на цени между 600 и 900 лева за тон. 
За сравнение - преди година цените са били около 400 лева. 
Това означава, че поскъпването е между 50 и 125%. 
Предпочетем ли въглищата за печка, в най-добрия случай 
ще ни трябват поне 2 тона, което означава, че трябва да 
заделим за тях между 1200 и 1800 лева.

Въглища 
на пазара има, 

но са до 125% 
по-скъпи

според изчисленията, 
при средни цени за тон 
дърва за огрев от 340 лева 
в имот с площ 70 кв. м и 
височина 2,5 м сметките 
биха били следните:

- при ниска степен на 
изолираност - 393,00 лв. 
на месец;

- при средна степен на 
изолираност - 360,25 лв. 
на месец;

- при висока степен на 
изолираност - 327,50 лв. 
на месец.

За къща от около 80 ква-
драта, отоплявана с камина 
с водна риза, трябват поне 
12 кубика дърва, твърдят 
запознати. Ако зимата из-
лезе по-студена, разходът 
може да стигне и до 14-15 
куб. м. За апартамент със 
същата площ трябват към 
6-7 кубика. При цена от 
110 лв. на кубик цепени-
ци излиза, че за студените 
месеци трябва да заделим 
поне 1200 лева.

данните за цените на 
горивата и електрическата 
енергия са средни за стра-
ната и актуални към 1 ок-
томври 2022 г.

Получените данни са 
изчислени при средни 
температури и условия за 
страната и при зададена 
вътрешна температура на 
помещенията средно 23 
градуса. разходите на вся-
ко домакинство са индиви-
дуални и зависят от реди-
ца фактори като конкретен 
тип дограми и изолация, 
желана вътрешна темпера-
тура на помещенията, кон-
кретни метеорологични 
условия, клас и модел на 
използваните уреди и др.

изчислените данни за 
термопомпи са при средни 
данни за висок клас помпи. 
За климатици е използвана 
информация за среден клас 
инверторни климатици.

Източници: Енергиен 
калкулатор на Generix 

gas и калкулатор на 
Еurotherm

Money.bg

Каква е 
ситуацията 
при дървата 
за огрев?
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Българските студенти се 
реализират все по-добре след 
приключване на висшето си 
образование и доходите им се 
увеличават, независимо кои 
професионални направления 
завършват. Това е заключени-
ето на новото издание на рей-
тинговата система на висшите 
училища, която съществува от 
2013 г. 

според моН продължават 
и традиционно положителни 
тенденции, като понижаване 
на безработицата при завър-
шилите висше образование 
през последните пет години, 
първенството на IT специали-
стите по доход, както и почти 
стопроцентовата реализация 
на завършващите медицина. 

и тази година по традиция 
най-голям интерес предизвик-
ват заплатите, които завършва-
щите студенти достигат според 
професионалната си област. 
върхът на пирамидата заемат 
висшистите с диплома по “ин-
форматика и компютърни нау-
ки” с 3456 лв. облагаем доход. 
отличници в това отношение 
са дипломиралите се в со-
фийския университет “св. кл. 
охридски” - с 5592 лева. Те са 
следвани от възпитаниците на 
американския университет от 
направление “администрация 
и управление” - с 4568 лв., и 
на Нов български университет 

в специалности с информа-
тика и компютърни науки - с 
4333 лева. 

в същото време почти 
всички студенти, които завър-
шат медицински специално-
сти, се реализират на пазара 
на труда. Почти няма безрабо-
тица и сред завършилите “во-
енно дело” и “математика”, а 
най-висока е тя в направление 

“социални дейности”.
какви подробности за про-

фила на дипломиралите се по-
казват разбивките по професи-
онални направления? 

в областта на администра-
цията и управлението действа-
щите студенти са намалели за 
изминалата година до 12 660. 
като цяло следените индикато-
ри в направлението са с поло-
жително развитие.  Например 
индикаторът за среден успех 
от дипломата за завършено 
средно образование на студен-
тите, които влизат в специал-
ностите от това направление, 
бележи ръст до 4,90. секторът 
очевидно е в подем, тъй като и 

осигурителният доход, и обла-
гаемият доход растат прогре-
сивно с всяка година. усред-
нено сумата за тази година е 
1600 лева при 1500 лева през 
миналата. Безработицата сред 
кадрите също намалява.

Не е по-различна и карти-
ната в направлението “ико-
номика” - студентите в него 
намаляват през последните 

две години до 28 000, като 
тази стъпка е целенасочена 
държавна политика. в същото 
време все по-добри ученици се 
насочват към икономиката, а 
реализацията е много добра и 
откъм доходи, и откъм заетост. 
1627 лева е средният осигури-
телен доход, а безработицата 
на завършващите е паднала 
до 2,25%, което е най-ниското 
ниво от 2013 г. насам. 

При комуникационните и 
компютърните специалисти 
се бележат върхове с устой-
чиво увеличение на студенти-
те до 8500. интересно е, че в 
тези специалности не влизат 
най-големите отличници, ди-
пломите им са с успех под 5. 
средният им осигурителен до-
ход е 2000 лева, а безработи-
цата е много ниска. 

много търсени са матема-
тиците, а в това направление 
учат едва 464 студенти. Тех-
ните осигурителни доходи са 
над 2100 лева, а безработица-
та се върти около 1 процент и 
намалява. в математическите 
специалности влизат едни и от 
най-успешните ученици. 

Твърд се запазва ръстът на 
студентите по педагогически 
специалности. в двете направ-
ления - “Педагогика” и “Пе-
дагогика на обучението по...”, 
те са над 25 000. младежите 
намират широко приложение 
на придобитото образование и 
имат доходи около 1400 лева. 

Безспорно най-големите 
отличници по всички пока-
затели са медиците. Техният 

брой нараства до 13 271, успе-
хът им от училище е над 5,50, 
осигурителният им доход е 
2300 лева, а безработицата е 
0,16 пункта. към ветеринарна-
та медицина също се насочват 
абитуриенти с висок успех от 
дипломата, но там осигурител-
ният доход е един от най-ни-
ските - 1105 лева. все пак броят 
на студентите устойчиво рас-
те. много високо приложение 
на придобитото образование 
и ниска безработица има сред 
завършилите “Здравни грижи”. 
Техният брой расте до 6673, а 
доходите - до 1600 лева.

Без проблеми се реализират 
и завършилите в едно по-специ-
фично направление - “военно 
дело”, където приложението 
на придобитото образование е 
почти 100%. осигурителният 
доход се отчита на нива от над 
2000 лева.

Положителните тенденции 
обаче не обхващат всички об-
ласти на висшето образование 
според рейтинговата система. 
много направления страдат от 
липса на интерес, от ниски за-
плати или липса на реализация. 

в биологическите науки на-
пример студентите намаляват, 
осигурителният им доход е око-
ло 1400 лева, а възможностите 
за реализация в сферата са огра-
ничени и намаляват. Подобно 
е положението в сферата на 
биотехнологиите. кандидати-
те за тези две области обаче 
продължават да идват с много 
добър успех в дипломата от 
училище. 

остър спад на студентите 
има в направлението “елек-
тротехника, електроника и ав-
томатика”, макар че в сектора 
осигурителните доходи гонят 
2000 лева, а реализацията е 
доста висока и търсенето на 
специалисти расте с всяка го-
дина. 

По-малко от половината 
завършили енергетика пък на-
мират работа по специалност-
та и този показател пада през 
тази година. осигурителният 
доход е около 1800 лева. ряз-
ко са намалели  бъдещите ма-
шинни инженери, но секторът 
запазва  доходи от 1700 лева.

диспропоция се наблюда-
ва и в областта на металурги-
ята. Там студентите са много 
малко - едва 174, към специал-
ността се насочват абитуриен-
ти с доста нисък успех - 4,29, 
а осигурителните доходи са 
сравнително високи - над 
2000 лева. Подобна е ситуа-
цията и в областта “Проуч-
ване, добив и обработка на 
полезни изкопаеми”, в която 
има едва 500 студенти. Това е 
най-ниският брой от 4 години, 
а заплатите в сектора са над 
2100 лева. 

Традиционно нежелан сек-
тор е животновъдството, в кой-
то студентите бележат спад, 
кандидатите са със сравнител-
но нисък успех от дипломата 
за средно образование - 4,50, 
а  доходите им не надвишават 
1300 лева. 

обобщението показва, че 
най-големите отличници оти-
ват в медицината, фармацията 
и стоматологията. По-слабите 
ученици учат в направлени-
ето металургия, материали и 
материалознание, животно-
въдство, полезни изкопаеми и 
енергетика.

друго заключение на екс-
пертите е, че процентът на ра-
ботещите на позиция, изисква-
ща висше образование, които са 
завършили професионалното 
направление в български висши 
училища през предходните 5 го-
дини, е най-висок във военното 
дело, медицината, теорията и 
управлението на образованието 
и други специалности, свързани 
със здравето. драматично ни-
сък е този показател в областта 
на туризма, изобразителното 
изкуство, хранителните техно-
логии и растениевъдството. 

Завършващитездравни,военнииинформационни
направлениясаснай-добрареализация

Деси ВЕЛЕВА

Медик или животновъд?
Рейтингът ще покаже

софийският университет “св. климент охридски” за по-
редна година е водач в редица класации. Той се подрежда на 
първо място в 21 професионални направления от общо 28. 
Техническият университет в софия е първи в 6 професионал-
ни направления, а медицинският университет в софия води 
в четири. 

су е и с най-много действащи студенти - 20 000, следван 
от Пловдивския университет и уНсс.  в 13 висши училища 
в страната броят на обучаваните студенти е под 1000, като 
три от тях са бутикови - под 100 учащи. Това са Театралният 
колеж “Любен Гройс” с 44 студенти и европейският поли-
технически университет в Перник с 61 студенти. около 400 
младежи учат във висшето училище по мениджмънт във ва-
рна, във висшето строително училище в софия и в колежа по 
туризъм в Благоевград.

в сравнение с миналата година, най-голямо увеличение 
на броя на действащите студенти се отчита в направленията 
“Педагогика” и “Педагогика на обучението по...”. Най-голямо 
намаление има в направление “икономика”, но въпреки това 
то е най-масовото у нас. 

СУ отново е лидер

Среден месечен осигурителен доход на завършилите професионалното направление 
в съответното висше училище през предходните 5 години
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истинската цел на руско-
украинската война не е русия, 
Путин или дори руското об-
щество. Целта е средният за-
падняк. През последните осем 
месеца интензивността на 
атаката срещу обикновения 
западняк и обикновения граж-
данин на света се увеличи. 
Бяхме подложени на рязка 
инфлация, неконтролируеми 
цени на горивата, недостиг на 
храна и енергийни смущения. 
Когато разходите за живот рас-
тат, стандартът на живот пада. 
нищо от това не е случайно. 
ние преживяваме координи-
рана атака срещу основните 
жизнени нужди - храна, газ, 
енергия - предназначена да ни 
постави в режим на оцеляване 
и да ни направят по-зависими 
от правителството. 

Със зависимостта  
идва контролът 

Защо се случва всичко 
това? Кой го прави? Как го 
правят?

руско-украинският кон-
фликт, който започна през 
февруари, предостави много 
удобна изкупителна жертва 
за правителството на саЩ. 
русофобията - ирационалният 
страх от русия и всичко, което 
е руско, нараства през послед-
ните шест години, ускорявай-
ки се, след като Тръмп победи 
Хилъри Клинтън на прези-
дентските избори в саЩ през 
2016 г. демократите, като го-
лемите губещи, не можаха да 
признаят, че са загубили, и 
така те продължиха да измис-
лят твърдения за “руско хаква-
не” и “руска намеса” в избо-
рите в саЩ, която никога не 
издържа на проверка. въпреки 
липсата на доказателства тези 
твърдения промениха общест-
вените възприятия и спомог-
наха за затвърждаването на 
идеята, че руският президент 
Путин е лошият човек и нови-
ят враг.

и сега Байдън обвинява 
русия като причина за покач-
ването на цените на горивата 
в саЩ. Той обаче пренебрег-
ва няколко неудобни факта, а 
именно, че цената на газа се е 
покачила много преди русия 
да нахлуе в Украйна и от ико-
номическа гледна точка няма 
логична причина, поради коя-
то действията на друга нация 

биха повлияли на вътрешните 
цени на нация износителка на 
петрол като саЩ.

американските и европей-
ските санкции срещу русия 
дадоха грандиозен обратен 
ефект. Целта беше да се изо-
лира русия, да й се даде урок 
и да се срине рублата, но руб-
лата сега е по-силна от преди и 
днес русия прави повече пари, 
отколкото преди санкциите. 
изглежда, че няма смисъл, но 
по макиавелистки начин има 

идеален смисъл. Защо? Защо-
то истинската цел на санкци-
ите беше да навредят на сред-
ния американец, европеец и 
западняк, а не на русия!

с всички тези санкции 
САЩ и ЕС се 

простреляха в крака 

докато твърдяха, че нараняват 
русия. За да бъдем точни, те 
всъщност прострелват крака-
та на средностатистическите 
си граждани, тези от ниската 
и средната класа, които сега 
носят тежестта на всички без-
умни антируски санкции. Тъй 
като световната икономика 
е толкова взаимосвързана, 
тези санкции сега направиха 
по-трудно за западняците да 
получат същите продукти на 
същите цени. неистовата ин-
флация засяга най-много ни-
ската и средната класа, а не 
висшата класа, която може да 
си позволи да поеме увеличе-
нието на цените.

Главният пациент с демен-
ция джо Байдън твърдеше, че 
инфлацията също е по вина на 
Путин. да, точно така - Пу-
тин е виновен за инфлацията, 
причинена от прекомерното 
печатане на щатски долари от 
Федералния резерв на саЩ, 

което се случи през последни-
те 2-3 години и при Тръмп, и 
при Байдън!

Каквото се случи с горива-
та, така е и с храните. Путин 
и русия бяха обвинени за на-
хлуването в Украйна, унищо-
жаването на “житницата на 
европа” и увеличаването на 
разходите за зърно.

Цените на храните полудя-
ха, но може да има друга зло-
веща причина за това. Чували 
ли сте за мистериозния фено-

мен в центровете за разпреде-
ление на храна в саЩ, които 
се запалват и изгарят? Броят 
им вече е над 100 и продължа-
ва да расте. Какви са шансо-
вете толкова много хранителни 
центрове да се запалят произвол-
но? Просто съвпадение, или ня-
кой умишлено ги е насочил, за да 
създаде изкуствен недостиг и да 
повиши цените на храните?

С енергията е същата 
история 

има натиск да се накарат хо-
рата да купуват нови електриче-
ски автомобили, като се използва 
мотивът, че те избягват бензина.

По-внимателното разглежда-
не на това обаче ни връща към 
по-задълбочен дневен ред, обя-
вен отдавна: дневен ред 2030 
(Agenda 2030) е всеобхватният 
дневен ред за използване на зе-
леното/екологичното движение, 
за да превърне планетата в те-
хнократичен, трансхуманисти-
чен свят, управляван от AI (из-
куствен интелект) и опитващ се 
да примами хората да се слеят с 
машините.

Този “зелен” дневен ред е 
изцяло за ограничаване на въгле-
родните емисии и енергийното 
потребление. всъщност тези, ко-
ито управляват тази схема, искат 

да ви наложат “квота за въгле-
род” за общото ви потребление 
на енергия, която не можете да 
превишите.

Тази деиндустриализация 
ще направи обикновения човек 
по-зависим от правителството. 
абсурдността на всичко това се 
подчертава от факта, че електри-
ческите превозни средства тряб-
ва да получават енергията си, 
като бъдат включени в мрежата, 
която най-често се захранва от 
въглища, нефт и природен газ!

основната тема, обединява-
ща всички тези неща - инфлация, 
растящи цени на горивата, растя-
щи цени на храните, недостиг на 
енергия и други, е, че те притис-
кат хората в отчаяни ситуации. 
Те привеждат хората в режим на 
оцеляване. Това не е истинско 
опазване на околната среда, или 
загриженост за планетата, а по-
скоро приятно звучаща мантра, 
която да скрие заграбването на 
власт. Това ще накара хората да 
страдат и да молят правителство-
то за помощ, чувствайки, че ня-
мат друга възможност.

след това, когато правител-
ството раздаде социални помо-
щи, хората стават зависими от 
тях и по този начин по-лесно се 
контролират. Така наречената 
“помощ” от правителствата вина-
ги идва с прикачени условия. 
Първоначално раздаваните 
материали може да са безплат-
ни, но рано или късно те идват 
с условия. в крайна сметка 
помощта е привилегия, 

а не право 

и тези, които предоставят 
привилегията, контролират 
правилата и условията на 
подаръка.

рано или късно правител-
ството може да каже нещо 

подобно: “ако искате да 
продължите да получавате 
помощта си, моля, уверете 
се, че графикът ви за вакси-
ни е актуален.” или ако не 
са ваксини, може да се про-
грамира CBDC (цифрови ва-
лути на централната банка). 
Хората няма да имат друг 
избор, освен да използват 
тези “пари” (прословутия 
ваучер).

в крайна сметка прави-
телството не може да раздаде 
никакви социални помощи 
на онези, чиито мнения (из-
разени в социалните медии, 
или частно) биха счетени за 
“погрешни” от държавата. 
наистина няма ограничение 
докъде правителството може 
да стигне по отношение на 
нарушаване на правата на 
хората, ако тези хора станат 
напълно зависими от прави-
телството за основните си 
жизнени нужди.

Ще прерасне ли руско-ук-
раинският конфликт в Трета 
световна война? има потен-
циал, но в крайна сметка е 
важно да признаем, че вой-
ните не са същите, каквито 
са били. 

Ние вече сме в 
Третата световна 

война! 

Това е различен вид вой-
на - хибридна война, или 
война от 4-то/5-о поколение 
(4GW/5GW), която размива 
границите между война и 
политика, военни и цивил-
ни. включва нови форми 
на агресия, като пропаган-
да, кибератаки, прекъсва-
не на веригите за доставки, 
EM (електромагнитни) ата-
ки и унищожаване на ин-
фраструктура, които могат 
ефективно да спечелят вой-
ната за агресора, без да е не-
обходимо да разполага свои 
собствени войски в атакува-
ната страна.

от тази гледна точка 
саЩ и русия вече са в та-
кава война. на едно ниво 
всички тези видове войни се 
водят от една нация срещу 
друга. въпреки това, на дру-
го ниво, всички тези нации 
се контролират от сила, коя-
то ги използва като офиси на 
гигантска мултинационална 
корпорация, организирайки 
конфликт между тях, за да 
доведат до едно световно 
правителство, или нов све-
товен ред, където истинска-
та цел е обикновеният човек. 
Това означава, че това сме 
всиЧКи ние.

Трябва да сме наясно с 
плановете, които целят да 
ни поробят. нашето щастие 
и свобода са заложени на 
карта.

Фейсбук

Истинската цел 
на руско-украинската война
АмериканскитеиевропейскитесанкциисрещуРусиядадохаграндиозенобратенефект

Светослав АТАДЖАНОВ
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нощта на театрите ще настъпи за де-

сети път в България на 19 ноември с над 
100 съдържания от различни театрални 
жанрове, които ще бъдат представени в 
13 града - софия, Пловдив, варна, Бур-

гас, русе, стара Загора, Благоевград, 
Плевен, Шумен, симитли, кърджали, 

търговище, Пазарджик.
символичното начало на нощта ще 

бъде сложено в Пловдив - на голямата 
сцена в драматичния театър, с едно от 
най-новите му заглавия - “вампир” по 
антон страшимиров. това “отваряне” 
на инициативата няколко часа по-рано 
(18 ноември от 19 ч.) никак не е слу-

чайно - тази година един от големите 
акценти в програмата е българската 
драматургия, научи дума от мария 
Панайотова и катерина миланова от 
Фондация “арт Проджектс”.

нощта на 19 ноември ще започне от 
сутринта с детски представления в пове-

чето градове, които се включват в ини-

циативата. нт “иван вазов” ще предло-

жи над 12-часова програма на всичките 
си сцени. в съпътстващите активности 
са включени изложба на театрални фото-

графии, Pop-up книжарница, Food corner 
и музейна изложба с театрален реквизит 
и костюми. 100 човека, благодарение на 
специалния  NT pass, ще имат възмож-

ност за ексклузивен достъп до всички 
постановки и допълнителни активации 
в народния театър, както и до вълнува-

щи срещи с любими актьори, писатели 
и режисьори, обиколка в Царската ложа, 
изненади и подаръци. софийската опера 
и балет предлага тур зад кулисите (12 и 
13,30 ч.), а вечерта е посветена на пре-

миерата на операта “дама Пика”. учеб-

ните театри на натФиЗ, су и нБу се 
включват с част от най-новите си про-

дукции, а в театър-лаборатория “алма 
алтер” всички спектакли са по текстове 
на Гео милев и с вход свободен.

Представления в софия ще има в 
още десетки локации. Целодневна теа-

трална програма ще предложат в дкт 
“васил друмев” в Шумен, дкт “иван 
радоев” в Плевен, дт “Гео милев” в 
стара Загора, в симитли - нЧ “климент 
охридски” (всички постановки в сими-

тли са с вход свободен).
точно в 12 ч. на 19 ноември ще за-

почне откритото студио LIVE CAM 
“нощта след края на света. светът след 
края на нощта”, което ще се излъчва на 
живо от народния театър във фейсбук 
страницата на нощта. 

два международни фестивала 
гостуват в нощта по случай нейно-

то десето издание. European Playback 
Theatre Gathering 2022 се включва с 
6 playback сесии на английски език в 
“топлоцентрала” и нов театър ндк 
с гости от Швеция, Холандия, русия 
и България. а международното три-

енале на сценичния плакат представя 
изложби в Полския институт, квадрат 
500, Галерия 88 и мраморното фоайе 
на ндк.

21 са фотографиите в емблематич-

ния проект #нощниПерсонажи, като 
и фотосесията е подвластна на посла-

нието “През девет нощи в десетата”. 
новият прочит е на фотографите ди-

ляна Флорентин и Цветан игнатовски, 
гримьора слав анастасов и творческата 
агенция “The Smarts”. творбите може 
да се видят в градината пред народния 
театър до 20 ноември.

По покана на нощ на театрите и в 
партньорство с рЦси “топлоцентрала” 
на 22 и 23 ноември в софия ще гостува 
театър словенско младинско с едно от 
легендарните си представления - “Про-

клет да е предателят на отечеството!” на 
режисьора оливер Фърлич (със субти-

три на български език).

“Пленително пътуване”,  
реж. Кристиан Карион

накратко

натозиденсародени

 седем забележи-

телни френски филма 
са включени в програ-

мата на тазгодишната 
“киномания”. Пър-

ви ще видим “Брат и 
сестра” на режисьора 
арно деплешен на 
18 ноември в кино 
“люмиер”, който 
ще даде официалния 
старт на Фестивала на 
френския филм. За-

владяващата история 
за неизречени думи, 
потиснати чувства и 
дълго пазени тайни е 
с участието на мари-

йон котийар и мел-

вил Пупо в ролите на 
алис и луи - отдавна 
отчуждили се брат и 
сестра, на които им се 
налага да се съберат 
отново заради инци-

дент с родителите им. 
Филмът е с номинация 
от конкурсната про-

грама на кан.

друга талантлива 
актриса - леа сейду, 
ще видим във филма на 
режисьора и сценарист 
миа Хансен-льове 
“една хубава утрин”. 
сейду е в образа на са-

мотна майка, която се 
грижи всеотдайно за 
болния си баща. 

П р е к р а с н и т е 
Шарлот Гензбур и 

еманюел Беар блестят 
в носталгичния “Път-

ниците на нощта” на 
михаел ерс. елизабет 
е изоставена от съпру-

га си жена, майка на 
двама тийнейджъри, 
която започва работа 
в нощно радиопреда-

ване, където попада 
на младата талула и 
решава да я приюти в 

дома си.
на едно необикно-

вено и “Пленително 
пътуване” ще ни отве-

де филмът на режисьо-

ра кристиан карион с 
участието на лин рено 
и дани Буун. таксиме-

тров шофьор с объркан 
живот качва 92-годиш-

на дама в колата си, за 
да я отведе до старче-

ски дом. Пътуването е 
изпълнено със спирки 
към миналото на въз-
растната жена, което 
разкрива драматичния 
й живот.

друга драматична 
история ще преживеем 
с филма “стъпка на-

пред” на седрик кла-

пиш. Балерината елиз 
претърпява физическа 
и емоционална травма 
едновременно. Падане 
на сцената я лишава от 
възможността да тан-

цува цели две години, 

а същевременно при-

ятелят й я изоставя. в 
главната роля е марион 
Барбо - звезда на балета 
на Парижката опера.

от света на балета 
се пренасяме в епи-

центъра на театрал-

ния живот с филма 
“млади завинаги” на 
режисьорката валерия 
Бруни тедески с учас-

тието на луи Гарел. 
тя използва автоби-

ографични елементи 
в продукцията си и 
пресъздава годините 
си на учение в прочу-

тата школа на Патрис 
Шеро, която е сърцето 
на френския театра-

лен живот в средата на  
80-те години. 

световноизвестни-

ят Жерар депардийо 
ще видим във филма 
“умами”, в ролята 
на прочутия готвач 
Габриел карвен, който 
се отправя на пътуване 
до япония с надеждата 
да открие тайнствения 
пети вкус, наречен 
умами. 

Млади класически звезди от 
световните сцени превземат 
зала „България”

Младостта превзема зала “Бъл-
гария” на 17 ноември. Четирима 
изявени млади музиканти, за които 
светът вече говори, ще партни-
рат на Софийската филхармония 
и маестро Найден Тодоров. Лия 
Петрова (цигулка), Орелиен Паскал 
(виолончело) и Александър Канто-
ров (пиано) ще представят Тройния 
концерт на Бетовен. Само няколко 
дни след това със същия концерт 
ще партнират на Парижката фил-
хармония. Со Рианг (пиано) ще има 
удоволствието първа в света да е 
солистка на Поемата за пиано, хор 
и оркестър “Нотр Дам” на Роланд 
Баумгартнер, в който ще се вклю-
чи и Националният филхармоничен 
хор. Списъкът на награди на новото 
поколение класически музиканти, 
които ще слушаме в София, е пове-
че от впечатляващ, а Софийската 
филхармония предлага шанса да ги 
чуем в една вечер. 

СнимкиСофийСкафилхармония


Каталога „Избрано от 
колекцията графика” 
представя Националната 
галерия

Каталогът “Избрано от колек-
цията” - своеобразен гид на Наци-
оналната галерия с произведения на 
живописта, скулптурата, христи-
янското изкуство и ритуални обек-
ти от различни религии, дървената 
пластика, керамиката, текстила, 
плаката, инсталациите и други ме-
дии, излезе от печат през 2021 г. Го-
дина по-късно в изданието “Избра-
но от колекцията графика”, която 
съдържа над 25 000 единици от XV 
до XXI век, са включени 172 автори 
- Николай Павлович, Васил Захари-
ев, Йосиф Питер, Пенчо Георгиев, 
Петър Морозов, Веселин Стайков, 
Стоян Цанев, Димо Колибаров, Лу-
кас ван Лайден, Рембранд ван Рейн, 
Франсиско Хосе де Гоя и Лусиентес, 
Едуар Мане, Пол Сезан, Василий 
Кандински, Пабло Пикасо, Салвадор 
Дали и др. В деня на представянето 
на 16 ноември от 18,30 до 19,30 ч. 
в Двореца двата каталога може да 
бъдат купени в комплект на цена 
от 60 лв. Изданието се реализира с 
финансовата подкрепа на НФ “Кул-
тура”, Програма “Визуални изку-
ства”.

КАЛИНАРСОВ,актьор
МАКСИМСТАВИСКИ,
световеншампионпо
фигурнопързаляне,треньор
ПЕТКОПЕТКОВ,музикант

Снимканационалнагалерия

Снимкa“киномания”/нДк

Седем нови заглавия представя  
Фестивалът на френския филм

Над 100 събития  
в десетата Нощ  
на театрите
множество
спектакли,турове
задкулисите,
плейбектеатър,
изложбииLiveCam
савпрограмата
наевропейската
инициатива
вБългария

Никола Хаджитанев

Марта Петкова
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21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес четвъртък петък събота

променливо кратъкдъжд кратъкдъжд кратъкдъжд

максимални максимални максимални максимални

православенкалендар

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
Симеониванов

09.20 100%будни -сутрешното-
кшоу с мария андонова и
Стефана.Щерев

11.00 култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “принцеса лилифее” - ани-

мационенфилм
14.45 “вечнитетайни”-аним.филм
15.15 “арабела”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 Бнтпредставя-нешкаробе-

ва:Градинатанаспомените
22.00 “президентът” - тв филм

/4епизод/(14)
23.00 посветаиунас
23.25 ФиФа - Световно първен-

ствопофутбол2022-мага-
зиннопредаване/13еп./

23.55 СъботавечерсБнт/п/
00.55 Светътиние/п/
01.25 100%будни -сутрешното-

кшоу с мария андонова и
Стефана.Щерев/п/

03.00 култура.БГ-предаванезакул-
турасдимитърСтоянович/п/

03.55 “арабела”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./
05.10 още от деня - коментарно

предаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.49

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: Специални
разследвания” - сериал,
с.22eп.10

00.30 премиера: “Затегнете ко-
ланите”-сериал,еп.5

00.50“катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:Секс,лъжии
музика”-сериал,с.4еп.7

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

00.10“нашиятследобедсБСтв”

/п/

01.20“контра”/п/

02.15“Заисториятасвободно”/п/

03.10“дискусионенклуб”/п/

04.10“думатаеваша”/п/

05.10документаленфилм

05.40“нашиятследобедсБСтв”

/п/

06.50музикаленантракт

07.30документаленфилм

08.00“ляваполитика”/п/

09.00пленарнозаседаниенана-

родното събрание - пряко

предаване

12.30новини

14.00“нашиятследобедсБСтв”

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30твпазар

17.45музикаленантракт

18.10твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“актуалноотденя”

20.00“Заисториятасвободно”

21.00“контра”/п/

22.00 новини - централна еми-

сия/п/

22.30“актуалноотденя”/п/

23.10“Заисториятасвободно”/п/

04.35телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.3

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.3

овен

Делова или творческа про-
ява ще ви събере с много 
хора, които имат вашите 
интереси в бизнеса.

рак

Разширяването на бизне-
са е сред приоритетите 
ви и на тях ще посветите 
голяма част от времето.

телец

В личните дела ще проя-
вите инициатива, водеща 
до видими резултати. Бъ-
дете инициативни.

лъв

Нова информация ви пра-
ви активни. Целите ще 
станат по-обозрими, ре-
зултатите - видими. 

БлИЗнацИ

Ще ви се удава екипната 
работа, вслушвайте се в 
мнението на колегите и 
ще отхвърлите задачи.

дева

Работата ще ви освобо-
ди от стреса. Ще дадете 
възможност на другите 
да се погрижат за дома.

веЗнИ

Ще се разкрият организа-
торските ви способности. 
Всичко, което вършите, е 
прецизно.

коЗИрог

По-лесно ще налучквате 
верните решения, откол-
кото ако следвате разума 
си и чужди съвети.

скорпИон

Ще се захванете с неща, 
които от дълго време ви 
създават напрежение. 
Очак ват ви нови успехи.

водолей

С добронамереното си 
поведение ще печелите 
приятели и ще създавате 
условия за бъдещи изяви.

стрелец

Успешното и навременно 
приключване на започна-
та задача ще ви направи 
по-съсредоточени. 

рИБИ

Интересна среща ще ви 
помогне да откриете нещо 
за себе си. Ще постигнете 
неочаквана победа.

14
oC 14

oC 13
oC 14

0C

св.евангелистМатейбилмитар,пре-
диГосподдагонамеридостоендаприе-
меистинскотоучение

всв.евангелиесеразказва,чеиисус
Христос,следкатоизцерилпарализирания,
отишълкъмтивериадскотоезеро,недалеч
откапернаум.тойсеспрялнаоновамясто,
където събирали данъци. като видял там
митаряматей,казалму:“вървиследмене!”
длъжносттамитар,илисъбирачнаданъци,
билавголямопрезрениеуюдеите,понеже
митарятсъбиралданъциотбожиянародза
езическото римско правителство. митари-
те,освентова,билитвърдекористолюбиви
люде.когатоЙоанкръстителпроповядвал
на човеците покаяние и митарите заедно
с другите идвали при него да питат какво
трябваданаправят,задаполучатцарство-
тонебесно,предтечаимказал:“невзимай-
теповечеотопределеното!”

Господ знаел душата на митаря ма-
тей, презиран от юдеите. той го намерил
достоен да приеме истинското учение. и
действително, матей с радост чул думите
на Спасителя, поканил Го у дома си, като
поканилинякои своипознати. Господми-
лостиво беседвал с тях. Гордите фарисеи

започнали да осъждат Спасителя и каза-
линаученицитему:“ЗащовашиятУчител
ядеипиесгрешници!”натоваСпасителят
казал: “Здравите нямат нужда от лекар, а
болните.дойдохдаповикамкъмпокаяние
неправедни,агрешници”.

оттовавремематейбилвинагисХри-
ставчислотонадванадесеттенеговиуче-
ници. наричат го още левий. но той сам
отсмирениенаричасебесиматей-митар,
каточелиданапомнязасвоетопредишно
звание.

Матей написал своето евангелие по
просбата на апостолите осем години
следвъзкресениетонаспасителя

той пръв описал събитията от земния
животнаГоспода.неговотоповествование
се отличава с необикновена простота и е
понятно за всекиго. то предава подробно
възвишенотобожественоучениенаХриста
заблаженствата,замолитватаипр.

За живота на св. евангелист матей са
запазенималкосведения.тойбилбратна
св.ап.Яковалфеевикактодругиапостоли,
проповядвал Христовото учение и ходил в
много и далечни страни - мидия, персия,

партия и индия. преданието разказва, че
тойотишълприединдивнародслошинра-
вииобичаи.таммусеявилГоспод,далму
жезълимузаповядалдагозабиевземя-
та,катообещал,четояжезълщепринесе
плодове,аоткоренамущепротечечуден
извор. действително, матей, като събрал
всичкижители,посадилжезъла,койтоцъ-
фнал и пред очите на изумения народ се
покрилсчудниплодове.откоренамубли-
кналбистъризвор.всичкисезатичаликъм
товадърво,пиливодаотчудеснопоявилия
сеизвори,повнушениенаапостола,прие-
малитуксв.кръщение,следкоетоизлиза-
лиотводатадуховнообновени.

Св. евангелист матей завършил живо-
та си мъченически. неговите страдания и
смърт били ознаменувани с много чудеса.
когато искали да го вземат, за да го под-
ложатнамъчение,лицетомупоразилого-
нителитесчудеснасветлина.теослепели,
но той с молитва им възвърнал зрението.
пламъкът не се докоснал до него при мъ-
ченическиямуподвиг.икогатонакрайтой
предалБогудухаси,мъчителитесужаси
изумлениеизповядалиБожиятасила,изка-
залипочиткъмсветитемумощиистанали
ревностнихристияни.

Църкватапочитана16ноемврисветиапостолиевангелистМатей
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водоравно:
“Когатогръмудари”.Кукла.Иран.АТС.Роа.

Грам. С.М. АТП. Инч. Н.Н. “Тао”.Юдаев /Нико-
лай/.цена.Сиал.“Интер”.Ре.Метро.Ондини.На-
вара.Апаш.Опоненти.Пура.Комоди.Иля.“ТТ”.
Николаевка.Воин.Пари.Ри.Са.Риети.Ше.Минх
/Николай/.От.Атентат.Сао.Хи.Никанор.Студ.
Реле. Око. Индиец. Рис. Свещи. л.Г. Кет /Ро-
бърт/.Ко/Жан/.Ела.Име.Анопол.Ути.О.Хенри.
“Ново!”.“Оттрън,танаглог”.

отвЕСно:
Костадин. Утопист. Вето. Стандарти. Нау.

Елит.Рак.Петипа/Мариус/.Находища.Тур.Вена.
Ни.Ор/Боби/.Покои.Ришкипроход.Ихъ.Гланц.
Окаити. Илмен. Ура. “черно море”. Регент. Не-
аполитанец.Ра.Смирна.Вода.Итил.Каин.Уран.
Маниер. “Екерен”. Адам. Сере. Вишна. “Итонг”.
“Ан”.“Титаник”.Етнос.Пол.Ар.Саар.Тлас/Мус-
тафа/.АОК.“Ково”.Ирмология.Антрополог.
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Футбол
по БНТ 3
20.00 Кипър - българия
по Макс спорТ 1
тенис
16.00 и 22.00 Финален 
“Мастърс” в торино
Волейбол
19.00 Хебър - Заверче
по Макс спорТ 4
20.00 лозана - Дея Волей

Гледайте

резултати

XVIII кръг
Ботев Вр - Септември 0:0

1.ЦСКа 18 14 2 2 34:9 44
2.лудогорец 16 12 3 1 44:11 39
3.ЦСКа1948 18 10 6 2 28:13 36
4.ЛокоПд 18 10 3 5 22:15 33
5.Славия 17 10 2 5 21:16 32
6.Левски 17 8 5 4 25:11 29
---------------------------------------------------------------------
7.Черноморе 18 8 5 5 17:16 29
8.ЛокоСф 18 7 5 6 23:20 26
9.Арда 18 7 5 6 18:20 26
10.БотевПд 18 6 1 11 26:25 19
------------------------------------------------------------------
11.Берое 18 5 4 9 16:30 19
12.БотевВр 18 4 3 11 15:34 15
13.Септември 18 3 6 9 17:25 15
14.Пирин 18 2 6 10 13:26 12
15.Хебър 18 3 3 12 11:35 12
16.СпартакВн 18 1 5 12 14:38 8

Отложени срещи
26 ноември, 15.00: славия - Лудо-

горец (V кръг)        
1 декември, 15.00: Лудогорец - 

Левски (VI кръг)

Христо стоичков подари на 
папа Франциск копие от “Злат-
ната топка”, която спечели 
през 1994 г., похвали се Камата 
в социалните мрежи. Той бе в 
рим по случай организирания 
под егидата на папата тради-
ционен мач на мира. Този път 
срещата бе в памет на аржен-
тинската легенда диего мара-
дона, който участва в предните 
две издания.

“с голяма, голяма радост 
подарих на папа Франциск ко-
пие от моята “Златна топка”! 
Бяхме при него, играхме за 
мира по света във вечния град! 
Цар Футбол е най-добрият по-
сланик за мирен свят!”, написа 

стоичков във фейсбук.
Българинът доказа, че все 

още го може в мача на мира 
на “стадио олимпико”, редом 
до големи бивши и настоящи 
футболисти. 56-годишният 

българин направи две маги-
чески асистенции, но негови-
ят тим “Белите” отстъпи на 
“сините” с 3:4.

За белия тим, освен Ка-
мата, играха роналдиньо, 
джанлуиджи Буфон, Зе ма-
рия, Хенрих мхитарян, вен-
сан Кандела и други легенди. 
в отбора се появиха синът и 
внукът на марадона. 

в “синия” тим бяха основно 
италиански играчи - Чиро Фе-
рара, Чиро имобиле, антонио 
ди натале, симоне Перота, но 
и Бруно алвеш, Клаудио Кани-
джа,  мирослав Клозе, братът 
на диего марадона - Лало ма-
радона, андрий воронин и др.

Преди началото роналди-
ньо и Чиро Ферара посадиха 
дърво за мир. стоичков даде 
асистенции за двата гола на 
Шота арвеладзе. носителят 
на “Златната топка” показа 

Христо Стоичков подари  
„Златна топка” на папата
КаматасдвеасистенциивМачанамиравРим

невероятна техника при тре-
тия гол. Той изведе с пета 
свой съотборник, след което 
Уго алмейда се разписа от 
близко разстояние.

стоичков започна като титу-

ляр и остана на терена през цяло-
то първо полувреме, продължи-
ло 25 минути. резултатът беше 
3:2 в полза на “Белите”. През 
втората част “сините” обърнаха 
и стигнаха до успеха с 4:3.

между двете полувремена 
на “олимпико” беше пресъз-
дадена известната загрявка 
на марадона под ритмите на 
шлагера Life is Life на група 
Opus.

АбонАмент

2023
Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

ЗАПоВеЧеинформАция:теЛ.:029705203и029705216

КАтАЛоженномер:6

с нагласа за победи в спарингите срещу Кипър и Люк-
сембург отлетяха футболните ни национали за Ларнака, 
където довечера ще изиграят първата си контрола. оттам 
“лъвовете” ще летят за Люксембург за втория приятелски 
мач с националите на великото херцогство.

“Хубави две контроли. отборът ни е много млад, иг-
рачите трябва да се раздават в мачовете. имаме и опитни 
футболисти. Трябва да затвърдим добрите игри. Без дисци-
плина няма как да има добри резултати. Треньорът изисква 

дисциплина, характер. вижда се желанието на момчетата, 
има настроение в отбора. Преди нямахме резултати, това не 
е приятно за никого. искаме и ние да сме на голямата сцена. 
мотивирани сме!”, заяви капитанът Кирил десподов.

“очаквам да продължим възхода от предните два 
мача и да ги спечелим. Целият отбор е доста променен, 
познавам се с много момчета от младежкия национален 
отбор. има дисциплина в отбора”, допълни вратарят да-
ниел наумов.

„Лъвовете” се заканват на Кипър и Люксембург 

  �
Марин МилАШКи

антон Краус смени Тити Папазов 
в надзорния съвет на Левски. Промя-
ната бе официализирана на общото 
събрание. останалите членове са мажо-
ритарният собственик наско сираков, 
икономистът Петър Ганев и венцислав 
димитров, който е представител на 
букмейкъра Palms Bet.

“За момента няма план за излизане 
от трудната ситуация. Предизвикател-
ствата остават. има публичен интерес 
за смяна на собствеността, но толкова. 
Темата остава отворена. Големият про-
блем е как да покрием старите задълже-
ния”, каза Ганев.

Папазов бе махнат заради пробле-
ма с фирма за спортна екипировка. Тя 
водеше дело срещу Левски, защото до-
говорът й бе скъсан заради баскетбол-
ния треньор. след година съдебни бит-
ки Папазов покри с лични пари дълга 
от 120 000 лв. Краус е син на бившия 
транспортен министър вилхелм Краус.

Краус смени 
Папазов  
в управата  
на Левски


